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НОВОСТИ

Дмитрий АБДУЛЛАЕВ,
«KTZ EXPRESS» АҚ БАС ДИРЕКТОРЫ:

ДӘЙЕКСӨЗ

50%
ОРТАЛЫҚ АЗИЯ ЕЛДЕРІНЕ 
БАҒЫТТАЛУДА

БҮГІНГІ САН

ЕЛІМІЗДЕ АСТЫҚ 
ЭКСПОРТЫНЫҢ

ЖАҢАЛЫҚ

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ 
басшылығының қолдауымен 
өндірістік емес  ысырап-
тарды қысқарту, қаржылық 
ш ы ғ ы н д а р д ы  т ө м е н д е т у 
мақсатында Көкшетау локо-
мотивтік айналым депосын-
да бірқатар проблемалық 
мәселелер шешімін табуда. 

Мәселен,  жақын күндері 
л о к о м о т и в т е р д і ң  т е ж е г і ш 
жабдықтарын сынақтан өткізуге 
арналған стенд пайдалануға 
беріледі. Ал бұл өз кезегінде 
машинистердің  тежегіш үшін 
қолданатын крандарын Ерей-
ментау станциясында орналасқан 
жөндеу депосына бармай-ақ, 
осы жерде сынақтан өткізуге 
мүмкіндік бермек. 

– Жөндеу цехындағы тағы 
бір табысты еңбек – ол қос 
дөңгелектерді жонып егеп, 
тегістейтін станоктың іске 
қосылатындығы. Санаулы күнде 
бұл станок қолданысқа енеді, сол 
кезде Астана жөндеу депосына 
және Жаңаесіл станциясындағы 
«Феникс» кәсіпорнына локо-
мотивтерді жөнелту мәселесі 
өзектілігін жояды. Осыдан-ақ, 
Компания шығындарының мей-
лінше қысқаратынын байқауға 
болады. Біз мұнымен тоқтап 
қалмаймыз. Төртінші тоқсанда 
тоқтың күшін немесе кернеуін 
реттейтін аспап – реостатты іске 
қосуды жоспарлап отырмыз.  Бұл 
жұмыстар жөндеу цехының по-
зициясын едәуір нығайта түседі, 
– дейді Ақмола ЖТ бөлімшесі ло-
комотив шаруашылығы бөлімінің 
бастығы Мұхтар Балғоженов.

Бүгінде аймақта жөндеу 
кәсіпорындарының жоқ екенін 
ескере отырып, Ақмола жүк та-
сымалы бөлімшесі басшылығына 
« A l t y n t a u  K o k s h e t a u »  А Қ 
басшылығы осы өңірге қарасты 
локомотивтерге техникалық 
қ ы з м е т  к ө р с е т у  б о й ы н ш а 
қызметтер ұсынысымен шыққан 
екен. Қазір бұл мәселе қаралымда 
көрінеді, егер келісімге келіп, оң 
шешімін тапқан жағдайда бұл 
Компания үшін қосымша кіріс 
көзі болмақ. 

Жалпы, Ақмола жүк тасымалы 
бөлімшесі ұжымының қаржылық 
тұрақтылықты жақсартудың өзге 
де жолдарын қарастырып, ізденіс 
танытып отырғанын айтар едік. 
Мысалы, жуырда «ҚТЖ-Жүк тасы-
малы» АҚ  басшылығы Көкшетау 
станциясына УЗОТ құрылғысын 
орнату туралы шешім қабылдады. 
Бұл Көкшетау станциясының 
өткізу қабілетін жақсартумен 
қатар пайдалану шығындарын 
қысқартуға ықпал етері анық.  

Өңірде атқарылып жатқан 
барлық шаруа Ақмола жүк тасы-
малы бөлімшесі директорының 
міндетін атқарушы Айнабек 
Жукашевтің бақылауына алынып, 
күн сайын тексеріліп отыр. 

Сұлугүл БАКЕСОВА 

ШЫҒЫНДЫ 
АЗАЙТАДЫ

Таиланд активно стремится 
стать частью китайской иници-
ативы «Один пояс – Один путь». 
В поисках получения своих вы-
год в этом глобальном проекте 
большая делегация этой страны 
побывала в одной из важных 
точек Нового Шелкового пути – 
Хоргосском транспортно-логи-
стическом комплексе. 

Представители делегации, кото-
рую возглавил посол Королевства 
Таиланд в РК г-н Расс Джаличан-
дра, были очень впечатлены уви-
денным и высоко оценили реаль-
ные перспективы взаимовыгодного 
сотрудничества.

Дипломат сообщил, что в насто-
ящее время товарооборот между 
Казахстаном и Таиландом состав-
ляет менее 100 миллионов долла-
ров. Основная продукция, которая 
ввозится в РК на данный момент 
– автомобили, запчасти к ним, ка-
захстанский экспорт – химические 
и минеральные продукты, метал-
лические руды. Посол считает, что 
имеется большой потенциал для 
увеличения товарооборота как 
по ассортименту продукции, так 
и в объемах экспорта-импорта. 
В этом отношении большая роль 
принадлежит железнодорожному 
транспорту.

– Многие наши бизнесмены 
заинтересованы импортировать 
больше казахстанской продукции 
и отправлять вам свою. Перепра-
ва груза авиалиниями обходится 
дорого. Морским транспортном 
очень долго, а вот перевозка по 
железной дороге – лучшее ре-
шение на данный момент, –                                     
считает он.

Заместитель генерального ди-
ректора АО «УК СЭЗ «Хоргос – 
Восточные ворота» Аскар Ешен-
ханов и директор коммерческого 
департамента ТОО «KTZE Khorgos 
GateWay» Данияр Габдугалиев 
отметили, что поезда преодолева-
ют расстояние от морского порта                   
Ляньюньган в Китае до Хоргоса за 
5 суток. До Европы за 14. Также по 
этому маршруту проходили грузы 
во Вьетнам и другие страны Юго-
Восточной Азии, а вот в Таиланд 
пока не было поездов. Тем не ме-
нее, такая возможность рассматри-
вается при наличии грузов.

– У нас есть для этого все возмож-
ности, – отметил Данияр Габдуга-
лиев. – В прошлом году перегру-
зили 134 тысячи ДФЭ. В целом в 
этом году планируется увеличение 
по перегрузу контейнеров более 
чем на 21%. Мы транзитная точ-
ка не только для Европы. С новой 
линией через Каспий можем пред-
ложить дополнительный маршрут 
транспортировки грузов в Турцию, 
Иран, страны Персидского залива. 

Г-н Расс Джаличандра подчерк-
нул, что как дипломат готов вы-
полнять роль связующего моста 
между тайским бизнесом и хорго-
сским транспортно-логистическим 
хабом. 

В Алматы делегация познакоми-
лась с работой ДАМУ-логистикс, а 
также провела переговоры с руко-
водством Ассоциации националь-
ных экспедиторов Казахстана.

Ирина БЕКТИЯРОВА,
Хоргос

ТАЙСКАЯ ЛОГИСТИКА 
ДЛЯ ХОРГОСА

Күні кеше «ҚТЖ» ҰК» АҚ Адами ресурстарды 
басқару департаменті, Шымкент ЖТ бөлімшесі 
және сала кәсіподағы Шымкент филиалының 
ұйымдастыруымен Арыс қаласындағы аз 
қамтылған теміржолшы отбасыларының 
балаларына арнап, «Балаларды мектепке 
жинайық»  атты қайырымдылық акциясын 
өткізіп, барлығы  700 балаға мектепке қажетті 
құрал-жабдықтар сатып алып берді.   

Бәрімізге белгілі, 24 маусымда Арыс 
қаласында болған төтенше жағдайдың 
салдарынан үйлері қирап, материалдық 
қиындыққа тап болған теміржолшылар аз 
болған жоқ. Осыған орай, Арыста өтетін бұл 
Қайырымдылық шарасына  «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
Адами ресурстарды басқару департаментінің 
бас менеджері Ақмарал Байғабылова 
бастаған астаналықтардан бөлек, Шымкент 
ЖТ бөлімшесінің бас инженері Әбілқасым 
Айдаров, кәсіподақтың Шымкент филиалы 
төрайымы – орталық кеңес мүшесі Нағима 
Салықбаева арнайы келіпті. 

Қайрымдылық шарасына жиналғандар ал-
дында сөз алған Шымкент жол бөлімшесінің 
бас инженері ата-аналар мен балаларға жаңа 
оқу жылында табыс тілеп, теміржолшылардың 
оларды қандай қиын жағдайда да жалғыз 
қалдырмай, қолдан келген көмекті беруге 
дайын екенін жеткізді.  

Ал ҚТЖ орталық аппаратынан келген 
бас менеджер Ақмарал Жарасқызы Арыс 
трагедиясы әрбір теміржолшының траге-

диясы болғанын жеткізді. Оның айтуынша,   
Арыс қаласындағы төтенше жағдай орын 
алғаннан кейін  «ҚТЖ» ҰК» АҚ басшылары, 
теміржолдың 57 мыңға жуық жастары және 
кәсіподақ ұйымы бірігіп, екі айдың көлемінде 
бүлінбейтін азық-түлік, шаруашылық 
және кеңселік тауарларға қажетті қаржы 
жинағанын жеткізді. Сонымен қатар, Мәскеу  
қаласындағы Қазақстан, Белоруссия, Ресей 
мемлекеттері біріккен  логистикалық альянс 
та Арыстағы жағдайға байланысты қаржылай 
көмектерін көрсеткен. 

«Құрметті ата-аналар, балалар, Арыстың 
жағдайына байланысты жаңа оқу жылы 

қарсаңында  4 және одан да көп балалары 
бар теміржолшылардың отбасыларын жи-
нап, тізімін жасап, «Балаларды мектепке 
жинайық» акциясын өткізгелі келіп отыр-
мыз. Тізімге 162 отбасыдан 700-ге жуық бала 
ілінді. Сондай-ақ, көпбалалы, аз қамтылған 
отбасылар мен үйлеріне жарылғыш заттар 
түсіп, қирап бүлініп, материалдық зардап 
шеккен үйлерді көріп шықпақпыз. Оларға 
азық-түлік пен шаруашылық заттарын апарып, 
мұң-мұқтаждарын елордадағы басшыларға 
жеткізуге арнайы келіп отырмыз», – деді 
А.Байғабылова өз сөзінде. 

Сонымен қатар, бұл ешқандай әлеуметтік 
немесе ұжымдық шарттағы компанияның мін-
деті емес, бұл – теміржолшы қызметкерлердің, 
оның ішінде  жастардың өз еріктерімен 
жасалып жатқан акция екенін жеткізді. 
Компания басшыларынан бастап, темір-
жол қызметкерлері 150 миллион теңгедей 
қаржы жинап, Түркістан қаласындағы қорға 
аударған. Бұдан бөлек, теміржолшылардың 
балаларын жазғы демалыста лагерьлерге 
ақысының тиісті 10 пайызын да төлеткізбей 
жауып берген және 27 үйсіз қалған отбасын 
шипажайға емделуге жіберген. Бас менед-
жер, сонымен қатар, Түркістан қалалық қоры 

ұйымына аударылған 150 млн қаржының 70 
миллионын компания тек қана теміржол-
шылар қажетіне  жаратуға мүдделі болып 
отырғанын айтып қуантты.  

Қайырымдылық шарасына қатысқан темір-
жолшылар астанадан келген арнайы топтың 
өкілдеріне өздеріне жарылыстан кейін қандай 
көмек қажеттігі туралы арыз-шағымдарын жет-
кізді. Оларға егер шағымданған азаматтардың 
құжаттары түгел болған жағдайда ғана арнайы 
комиссия қарап, келген өтініштерді кәсіподақ 
арқылы көмек беретіні айтылды. 

Суреттерді түсірген автор

МЕКТЕПКЕ ЖОЛ

АРЫС БАЛАЛАРЫНА БАЗАРЛЫҚ
Әне-міне дегенше тағы бір кезекті жаңа оқу жылы басталғалы отыр. Бүгінгі таңда әрбір ата-
ананың ең үлкен жұмысы бала-шағасын алдағы жаңа оқу жылына дайындау екені анық. Бұл 
шарадан «Қазақстан темір жолы» сынды елдегі ірі жұмыс беруші компаниялар мен түрлі қоғамдық 
ұйымдар да тыс қалмай, жыл сайын «Мектепке жол» акциясына атсалысып келеді.

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент

Асель ШАЙХЫНОВА

На встрече отмечено, что в пер-
вом полугодии 2019 года в условиях 
роста объемов контейнерных пере-
возок фактические размеры дви-
жения грузовых поездов по стыку 
Карталы увеличены на четыре пары 
к 2018 году и составили в среднем 
17 пар поездов в сутки.

Также во время встречи коллеги 
обменялись опытом и рассмотре-
ли целый ряд вопросов: содержа-
ние и ремонт пути с применением 
современной техники, состояние 
локомотивного парка, управление 
перевозками и другие.

– У нас немало вопросов по про-
пуску контейнерных поездов по 
расписанию. Я еще раз переговорил 
с южноуральскими движенцами и 
абсолютно согласен с ними: когда 
поезда идут по четкому расписа-
нию, это благоприятно отражается 
на эффективности перевозок.  Мы 

будем делать все, что от нас зави-
сит, чтобы этот большой маршрут 
Китай – Казахстан – Россия – Бела-
русь – Европа развивался стабиль-
но, – сказал Канат Альмагамбетов. 

По словам начальника Южно-
Уральской железной дороги Ана-
толия Храмцова, проведение дву-
сторонних встреч представителей 
крупнейших компаний  АО «НК 
«ҚТЖ»  и ОАО «РЖД» стало доброй 
традицией. В течение прошлого 
года состоялись три стыковых сове-
щания на Южно-Уральской желез-
ной дороге и одно в Костанайском 
отделении АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки». В первом полугодии 
2019 года еще два – в Карталах и 
Челябинске.

– Перед нами стоят амбициоз-
ные цели, и в первую очередь – 
увеличение объема транзитных 
контейнерных перевозок железно-
дорожным транспортом в направ-
лении Западный Китай – Европа. 

В то же время важным аспектом, 
с точки зрения клиентоориенти-
рованности, является повышение 
скорости доставки контейнеров. 
Ключевую роль играет и задача со-
вершенствования применяемых 
технологий работы. Для реше-
ния поставленных целей, а также 
оперативных вопросов работы 
межгосударственных стыковых 
пунктов и организации работы 
локомотивов и локомотивных 
бригад при обслуживании поездов 
на сопредельных территориях на 
постоянной основе организовано 
проведение стыковых совещаний, 
– подчеркнул Анатолий Храмцов.

Благодаря таким встречам уда-
лось решить немало ключевых 
вопросов. Были установлены га-
рантийные плечи технически 
безопасного проследования кон-
тейнерных поездов от Илецка-1 до 
Кинеля, что позволило снизить вре-
мя технической стоянки на станции 

ПЕРСПЕКТИВЫ РОСТА
Делегация АО «НК «ҚТЖ» во главе с первым заместителем председа-
теля правления АО «НК «ҚТЖ» Канатом Альмагамбетовым посетила 
Южно-Уральскую железную дорогу. Железнодорожники Казахстана 
и России обсудили перспективы роста объемов транзитных контей-
нерных перевозок в направлении Западный Китай – Европа. 

СОТРУДНИЧЕСТВО

Оренбург с 90 до 60 минут. Также 
благодаря совместной работе со-
кращено общее время обработки 
контейнерного поезда на межго-
сударственной передаточной стан-
ции Карталы с 300 до 150 минут. 
В перспективе этот показатель 
планируется снизить до 30 минут.

Вместе с этим приняты реше-
ния об увеличении весовой нор-
мы с 5 до 6 тысяч тонн в четном 
направлении на участке Карталы 
– Тобол для используемой серии 
локомотивов ВЛ80. Положитель-
но сказалась на качестве работы 
и организация передачи данных 
железнодорожной накладной на 
транзитные контейнерные отправ-
ки в электронном виде. 

Большое количество управлен-
ческих решений принято и в сфере 
оперативной деятельности. Так, 
для повышения маршрутной ско-
рости движения контейнерных по-
ездов на ЮУЖД удлинили участки 
работы локомотивных бригад. Так-
же было разработано расписание 
движения составов в ускоренном 
режиме. Реализованные меропри-
ятия позволили увеличить сред-
нюю графиковую маршрутную 
скорость поездов в действующем 
нормативном графике движения 
на участке Илецк – Кинель до 1230, 
а на участке Карталы – Кинель – до 
1410 километров в сутки.

– Отмечу, что в первом полуго-
дии текущего года в условиях роста 
объемов контейнерных перевозок 
фактические размеры движения 
грузовых поездов по стыку Кар-
талы увеличены на четыре пары 
к 2018-му и составили 17 пар пое-
здов в среднем в сутки, – сообщил 
Анатолий Храмцов. – Также на-
блюдается увеличение размеров 
поездопотока по стыку Зауралье 
на 1,5 пары – до семи пар поездов 
в сутки.

По мнению железнодорожни-
ков, с учетом прогнозируемых 
объемов перевозок в настоящее 
время инфраструктурных ограни-
чений по пропуску поездопотока 
нет. Возникающие вопросы тех-
нологического характера должны 
решаться на уровне оперативного 
взаимодействия.

Фото Александра ЖАБЧУКА
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2 ӨНДІРІС

АҚПАРАТ

КҮРДЕЛІ ЖӨНДЕУ

Қуаныш ҚОЖАЕВ, 
Семей

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент

  

Жол шаруашылығының тәжірибелі 
маманы Темірбек Ақшалов жетек-
шілік ететін Аягөздегі ПЧ-42 мекемесі 
үшін биылғы жылғы бір ерекшелік, 
Аягөз-Жарма телімі аралығындағы 
бірқатар қумажолдар бойынша 
күрделі жөндеу жүргізу болатын. Жаз 
басталысымен аталған телім бойына 
арнайы мамандар жіберіліп, жұмыс 
жасалатын аумақтар анықталып, 
белгіленген болатын. Осылайша, 
өзекті мәселеге тереңірек зерттеу 
жүргізіп, материалдық тұрғыдан қам 
жасалған соң ғана, жолшылар қауымы 

Қазақстандағы теміржол вокзалдары мен  
әуежайлар қауіпсіздігі қаншалықты қорғалған? 
Жақында көліктегі полиция департаменті арнайы 
тексеру барысында террорлық шабуылдар бойын-
ша осал деп табылған вокзалдар мен әуежайларды 
анықтады.  

Жыл басынан бері олар  көлік инфрақұрылымының 
20 нысанын, соның ішінде 15 темір жол вокзалы мен 
5 халықаралық әуежайды тексерген. Нәтижесінде 
осылардың ішінде 11 нысанда терроризмге қарсы заң 
талаптары орындалмайтыны, олардың террорлық аху-
ал бойынша осал екендігі мәлім болды. Аталған нысан-
дар басшылары әкімшілік жауапкершілікке тартылып,  
14 миллион теңгеден астам сомада айыппұл салынған.  
Петропавл вокзалының қауіпсіздігін қамтамасыз ететін 
күзет құрылымы әкімшілік жауапкершілікке тартылып, 
оларға 500 АЕК көлемінде әкімшілік айыппұл салын-
са, «Нұрлы жол» вокзалындағы «Әскерилендірілген 
темір жол күзеті» АҚ бойынша  да әкімшілік шара 
қабылданған.  

Нұрсая НҰРЛАНҚЫЗЫ

Маңғыстау жүк тасымалы бөлімшесінде 
филиалдың барлық жұмысшы құрамымен эксплуа-
тациялық қызмет көрсеткіштерін жақсартуға 
арналған   кеңейтілген отырыс өткізілді. 

Бөлімше директорының орынбасары Ерлан Бүркітов 
бөлімше кезекшісі, пойыз және локомотив диспетчер-
лері, станция, дөңес кезекшілері, пойыз құрастыру брига-
далары, вагондар қозғалысы жылдамдығын реттеушілер, 
пойыздық және маневрлік колонналар машинистері, 
вагон қараушылармен кездесу барысында бірнеше 
мәселе қозғалды, мысалы, қозғалыс қауіпсіздігі бойынша 
жүргізілген айлықтардың өту барысы сөз болды, жылдың 
өткен мерзімі ішіндегі филиалдың өндірістік қызметі 
қорытындыланып, қозғалыс қауіпсіздігінің бұзылуының 
алдын алу шаралары да айтылды. 

– Осы тамыз айының 18 күні ішіндегі жағдайды ай-
тар болсақ, бөлімше бойынша тиелім 105,4 пайызды, 
статистикалық жүктелім 100 пайызды, вагондардың 
орташа тәуліктің жүрісі 101,1 пайызды, локомотивтердің 
орташа тәуліктік жүрісі 105,3 пайызды құрап, орындал-
ды. Сонымен қатар жүк айналымы мен орташа тәуліктік 
локомотив өнімділігі, пойыздар салмағы бойынша 
жұмыс көлемі 98 пайызды құрады, – дейді Е.Бүркітов. 

 Жиын барысында өз жұмысын жақсы білетін те-
міржолшылар ретінде ТЧЭ-6 машинист-инструкторы 
Сағынбай Жүсіповтің, Маңғыстау станциясының ке-
зекшісі Шәкірзада Әбішевтің, пойыз құрастырушы Нау-
рыз Тілегеновтің, маневрлік локомотив машинистері 
Болат Құлбековтің, Иса Махамбетовтің, Орынбасар 
Қоблановтың, Маңғыстау станциясының дөңес кезекшісі  
Маралдым Әмірованың, ТҚКҚ аға вагон қараушысы Са-
ламат Мақсұмовтың аттары аталды. Е.Бүркітов мұндай 
басқосулардың тасымал үдерісін жақсартуға ықпалы 
зор екенін, филиалдың өндірістік көрсеткіштері мен 
қозғалыс қауіпсіздігі бойынша ағымдағы жағдайын 
жақсартуға септік ететінін жеткізді. 

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ

Оқыс оқиғадан теміржолшы зардап шекті. 
Қозғалып бара жатқан пойызға ұмтылған станция 
кезекшісінің екі аяғы пойыз астында қалды... 

Оқиға 19 тамыз күні Ақтөбе облысының Шалқар 
станциясында болған. «Алматы-Ақтөбе» пойызының 
жөнелтілу сәтінде 33 жастағы станция кезекшісі 
қозғалып бара жатқан пойызға ұмтылған. Кезекші сол 
күні түнгі ауысымнан шыққан екен. Астана уақытымен 
сағат 9:56 мезгілінде №33 жолаушылар пойызы 
Шалқар  станциясынан қозғалады. «Қазіргі уақытта 
осы оқиғаға қатысты тергеу жұмыстары жүріп жатыр. 
Құзырлы орындар жауап алуда. Сол себепті біз нақты 
ештеңе айта алмаймыз», – дейді Шалқар станциясының 
басшысы Жолдыбай Ізтілеуов. 

Екі аяғынан айрылған станция кезекшісі Бұқарбаева 
Гүлжанат Төлегенқызы 1986 жылы туған, Қандыағаш 
станциясының кезекшісі, 2011 жылдан бастап темір-
жол саласында жұмыс жасайды. Шалқар қаласының 
тұрғыны. Отбасылы, үш баланың анасы.

Аудандық аурухананың дәрігерлері науқастың 
жағдайын бірқалыпты ауыр деп бағалап отыр. Келін-
шекке ота аудандық ауруханада сәтті жасалған. 

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе

АЯГӨЗ-ЖАРМА ЖОЛЫ ЖАҢАРЫП ЖАТЫР   
Аягөз жол дистанциясының теміржолшылары ағымдағы жылға жоспарланған 
ауқымды шараларды аяқтауға таяу. Биылғы межеленген жол сауықтыру, 
желі бойындағы бірқатар телімдерге күрделі жөндеу жүргізу жұмыстары 
сапалы орындалып жатыр деуге толық негіз бар. 

жаңадан шпалдар жеткізілуде. Ағымдық 
жөндеу жұмыстары барлық станциялар 
бойынша іркіліссіз жүргізіліп жатыр.  

– Жол сауықтырушы машиналар-
дан тапшылық болған жоқ. Бірқатар 
кешенді жол жөндеуші техникалар 
жұмылдырылды. Жолшылар бри-
гадаларынан тұратын қол күші де 
жеткілікті. Ауа райының мейлінше 
қолайлылығы әрі қажетті матери-
алдар уақытында жеткізілгендіктен 
кешеуілдеу болған жоқ, – дейді жол 
сауықтыру бойынша үдеріс барысын 
қалтқысыз қадағалауда ұстап отырған 
Аягөз жол дистанциясының өндірістік-
техникалық бөлімінің басшысы Болат 
Мұстафинов.   

Бүгінгі таңда Аягөз жол дистан-
циясына Ақтоғай-Аягөз-Жарма 
аралығындағы 225 км бас жол кіреді. 
Осы бас жолдың тек жүз шақырымдайы 
ғана темірбетонды түйіспесіз жол екен. 
Қалған бөлігінде әлі күнге дейін ағаш 
шпалдар қолданылады. Сондықтан 
да жол ерекше күтімді қажет етеді. 
Сондықтан аягөздік жолшылар жол 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету, сапа-
сын жақсарту мақсатында бұрынғы 
жылдармен салыстырғанда қарқынды 
жұмысқа көшкен. Биылғы жылғы 
жоспарлы шаралардың мерзімінде 
аяқталуы осыған дәлел. 

– Аягөз жол дистанция бойынша 
соңғы жылдары қолға алынған басты 
жаңашылдық сол – 70 шақырымдық 
станциялық жол мен 219 бағыттамалы 
бұрмаларды толық темірбетонға 
ауыстыру ісі  кезең-кезеңімен 
жүргізілуде. Техникалардың, қажетті 
материалдардың жеткізілуінде, жол-
ды жаңалау бойынша да мақсат айқын. 
Осыған дейін Ақтоғай-Аягөз телімі 
бойынша күрделі жөндеу жұмыстары 
жүргізілсе,  ендігі аралықта Аягөз бен 
Жарма аралығын қолға алдық, – дейді 
дистанция басшысы.  

Суретті түсірген автор

ОҚЫС ОҚИҒА ОРЫН АЛДЫ

ТЕКСЕРУ НӘТИЖЕСІ 
ТӨМЕН

ЖҰМЫСШЫ 
ҚҰРАМДЫ ЖИНАДЫ  

КӘСІПҚОЙ

Арыс пайдалану вагон депосының Шым-
кент техникалық қызмет көрсету пунктінің 
вагон қараушылары  әрісі Арысқа дейін 
– 100 км, берісі Жамбылға дейін 200 км 
жолда жүретін жылжымалы құрамның 
қауіпсіздігіне жауапты. Осы екі аралықтағы 
шекараның вагон қараушылары өздеріне 
жүктелген міндетті тиянақты атқарулары 
қажет. Алдымен келген вагондардың теже-
гішін, жүретін бөлігін, дөңгелектің мойын-
тірегін барлығын мұқият қарап, сынған-
сынбағанын, ақау, ақау емесін тексереді. 
«Біз пойыз жақындағаннан тыңдап тұрамыз 
да, оның қандай күйде келе жатқанын біле 
қоямыз. Егер пойызда ақау болса, дөңгелегі 
ұрып, шиқылдаған дауыспен келе жатады. 
Вагон қараушы болу үшін ең бастысы құлақ 
пен көз жақсы жұмыс істеу керек. Сол үшін 
жыл сайын медициналық тексеруден өтеміз. 
Себебі, сигналдар мен ақауларды ажырату 

үшін есту қабілеті өте қажет. Жұмысымыз 
көзбен көріп, құлақпен есту арқылы жүзеге 
асады, сосын әрине табиғи түйсік болуы 
шарт», – дейді вагон қараушы болып Шым-
кент станциясында 1981 жылдан бері еңбек 
ететін  Данабек Ерекешов.

Ал балғамен ұрған кезде ақаудың бар-
жоғын қалай ажыратуға болады деген 
сауалға да мүдірмеген тәжірибелі вагон-
шы: «Егер ақауы бар болса, балғамен  ұрған 
кезде темірдің дауысы екі рет қайталанады. 
Ал жоқ болса «тоқ» еткен бір ғана дыбыс 
шығады. Одан бөлек, дөңгелектің арты-
на майы шашырады ма, жоқ па, оны да 
тексереміз. Айнамен, лупамен қарайтын 
тәсілдеріміз де бар», – дейді. 

Демек, сіздер музыкант сияқты екенсіздер 
ғой, теміржолдың әр дыбысын ажырату 
үшін «слух» керек қой деген әзілімізге күліп 
алған вагон қараушы «мүмкін, теміржолдың 
музыканты шығармыз, себебі дөңгелекке 
ақау түскенін көзбен көрмей, тек құлақпен 
тыңдау арқылы түйсікпен ажыратамыз» деді. 

«АҚАУЛЫ ВАГОНДЫ АЛЫСТАН БАЙҚАУҒА БОЛАДЫ...»  
Шымкент станциясында вагон қараушылардың шағын ғана жұмыс орны бар. Онда 
станция басындағы тарам-тарам жолдардың біріне аялдаған пойыз дөңгелегін 
қолындағы балғасымен ұрғылап, тексеріп бара жатқан вагон қараушының жұмысы 
сырт көзге түсініксіз көрінетіні рас. Вагонның дөңгелектерін ұрғылап, оның ішінде 
ақаудың бар-жоғына көз жеткізу қалайша мүмкін деген күмәнді ой туындайды...

Жалпы, Шымкенттегі тексеру пунктін-
дегі  ауысымда 12 адам жұмыс істейді. 
Мұнда Оңтүстік, Солтүстік бекеті болып 
екіге бөлінеді. Солтүстік бекет жағында 2 

(58512989) санын береміз, коды – 27. 
Демек бұл вагон Қазақстандыкі. Мұндай 
вагондармен астық тасымалдайды. Әр 
вагонның өзінің түрлері бар, мынау тұрған 
цистерна газға, ал анау ашық вагондар 
көмір тасуға арналған. Жалпы, вагонның 
10 шақты түрі бар. Жартылай вагон, жабық 
вагон, ашық вагондар болады. Біз вагонның 
ақауын ұрып қана көрмейміз. Бір вагонның 
өзі бес бөліктен тұрады, кузовтан, жүретін 
бөліктен, тежегіш, құрал-жабдықтар, ав-
тоцепка құрылғыларының бәрін тексере-
міз. Біздің жұмысымызды сырттай қараған 
жан оңай деп ойлауы мүмкін. Кейіннен 
қиындығын көріп, көп адам шыдамай 
кетіп қалады. Себебі, вагонның астындағы 
тежегішін, жүретін бөлігін, кардан мен 
пружинасын, т.б. бөліктері салбырап, 
құлайын деп тұрған жоқ па, соның бәрін 
мұқият қарау керек. Егер вагонның пру-
жинасы мен дөңгелектері сынған жағдайда 
ағытып жөндейміз.  Ал вагонның дөңгелегін 
шығарып жөндеуге 45 минут қана уақыт 
беріледі. Сол уақытта үлгеруіміз керек. 
Жолаушылар пойызында ақау сирек, ал 
жүк пойыздарында жиі кездеседі», – дейді 
маман.

...Күн сайын станциядан жолаушылар 
мен жүк вагондарының ағыны толассыз 
өтіп жатыр.  Олардың бәрі зырлаған ва-
гон доңғалақтарының ақауын алыстан-
ақ байқайтын вагон қараушылардың 
сүзгісінен өтеді. Ал  Данабек сынды өз 
кәсібінің шын шеберлерінің қырағы назары 
ештеңені де қалт жібермесі анық.

Суретті түсірген автор 

адам, Оңтүстік бекетте 4 адам. Солтүстік 
бекет тек жүк пойыздарымен айналысса, 
оңтүстіктің  вагон қараушылары барлығын 
жіті тексереді.    

Ақауды табатын бақылау балғасының 
салмағы бар-жоғы 200 грамм (ұрып көрген 
кезде дөңгелек майысып қалмау керек), 
ал сабының ұзындығы 60-70 см құрайды. 

Ақау табылған жағдайда вагон қараушы 
оны ағытып, вагонның номерін хабарлап, 
ағымдағы жөндеуге жібереді. «Мәселен, 
мынау вагонның 8 номерден тұратын 

ауқымды шараға білек сыбана кіріскен. 
Осылайша, Үшбиік-16 жол айрығы 
және Еңірекей-Үшбиік станциясы 
аралығында қауырт жұмыс жүргізілді. 
Жалпы көлемі 6,84 км желі бойы 
көзделген мерзім ішінде кешіктірілме-
стен толық күрделі жөндеуден өткізілді. 
Қумажолдардағы ағаш шпалдар сөгіліп 
алынып, жаңа үлгідегі темірбетонды 
шпалдар салынды. Сонымен қатар, осы 
телім бойындағы көнерген жол өтпесі 
де жөнделді. Қазіргі күні аталмыш 
телімдегі күрделі жөндеу жұмыстары 
толықтай  бітті. Бүгінде қиыршық тас 
төгіліп, тегістеу шаралары жүргізіліп 
жатыр. Мердігер мекеме «Шар ПМС» 
үлкен жауапкершілік танытты.

Айта кетерлігі, бұл жөнделген 

жолдың барлығы жаңа теміржол 
бунақтарын төсеу арқылы жаңадан 
түйіспесіз жолдарға ауыстырылды. 
Оның нәтижесінде жолдың балдық са-
пасы да жақсарып, телімдік жылдамдық 
жоғарыламақ.

Сол тәрізді Аягөз станциясының 
басындағы 3-ші жол толықтай 
күшейтілген орташа жөндеуден өтті. 
Бұл жұмыстарды аягөздік жолшы-
лар өз күштерімен жүргізген бола-
тын. Нәтижесінде 0,6 км құрайтын 
станциялық жолға жаңадан темірбетон-
ды шпалдар салынып, бунақтар ауысты-
рылды. Жалпы биыл жоспар бойынша 
межеленген 3,398 шақырымға толықтай 
ескі бунақтар салынған. 

Қазіргі күні Аягөз жол дистанциясына 

БРИФИНГ

«Жолаушылар тасымалы» АҚ бас 
директорының сервис және клиент-
термен жұмыс жөніндегі орынбасары 
Едіге Мыхановтың айтуынша, осы 
жылы 28 тамыздан бастап ҚР Индус-
трия және инфрақұрылымдық даму 
министрлігінің темір жол көлігімен 
жолаушылар тасымалы, қол жүктері, 
жүктер, жүк багаждары мен пошта 
жөнелтілім ережелеріне өзгерістер ен-
гізу туралы бұйрық күшіне енбек. 

– Енді заңды тұлғалардан тапсы-
рысты олардың электронды-цифр-
лы қолтаңбасы бойынша рәсімдеуге 
болады. Билет бұрынғыдай топтың 
барлығы үшін бір бланкте емес, әрбір 
жолаушыға бөлек-бөлек рәсімделеді. 
Резервке қойылған орындарды са-
тып алу және тапсырыс беру мер-
зімі де өзгертілді. Ұйымдастырылған                   
жолаушылар тобының алғашқы тізімі-
не өзгерістер енгізу бойынша шектеу 

бар, – деді Е.Мыханов. 
Сонымен қатар ол журналистер-

ге қайтарылмайтын депозит көлемі 
топтың жалпы жол жүру құнының 
30 пайызын құраса, бұрындары бір 
орынды резервке қоюға 290 теңге 
көлемінде алынғанын жеткізді. Қоғам 
басшыларының айтуынша, бұдан басқа 
барлық топтағы мүгедектерге, соның 
ішінде мүгедек балаларға қатысты ере-
жеге өзгеріс енгізілген. Атап айтқанда, 
оларға жол жүру билеттері 50 пайыз 
көлемде, ал коммерциялық бағытта 
тасымалдаушының қалауына қарай 
жеңілдікпен беріледі. Ал бұрын мұндай 
жеңілдікті пайдалану тек І топтағы 
мүгедек жандар үшін ғана мүмкін 
болған еді. 

Тағы бір айта кетерлігі, жолаушылар 
пойызында темекі тартуға тыйым са-
лынады. Сонымен қоса жолаушының 
сапардан бас тартуына байланысты 
билеттерін қайтарып алғаны үшін 
1000 теңге көлемінде алым алып қалу 

ТАСЫМАЛ ЕРЕЖЕСІНДЕГІ ЖАҢА ӨЗГЕРІСТЕР
Биыл тамыз айының соңынан бастап темір-
жол көлігімен жолаушылардың жол жүруі мен 
құжат рәсімдеуге қатысты ережелерге ішінара 
өзгерістер енгізілмек. Бұл туралы осы аптада 
«Жолаушылар тасымалы» АҚ журналистермен 
өткен брифингте жария етті. 

жойылды. 
Брифинг барысында биыл 1 шілдеден 

бастап күшіне енген «Күту парағы» жаңа 
жүйесінің жұмысы мен тиімділігі, беріп 
жатқан нәтижелері туралы жетілдірілген 
жүйені жасаған компания өкілі Павел 
Пронин айтып берді. 

– «Күту парағы» – бұл орын жоқ 
сәттерде орын тауып беруге ықпал 
ететін виртуалды көмекші. Бұл – адами 
фактор 100 пайыз жойылған, толықтай 
автоматтандырылған жүйе. Қазіргі таңда 
аталған жүйеге енгізілген жолаушылар 
үшін орын табылғаны туралы хабарлама 
электронды пошталары арқылы жолда-
нып отырса, алдағы уақытта олардың 
телефон номерлеріне хабарлама арқылы 

жіберу жоспарлануда. 1 шілдеде іске 
қосылғаннан бастап бүгінге дейін 
«Күту парағы» арқылы 40 мыңнан астам 
адам билет тауып, сапарға аттанған. 
Ал бұл жүйе жоқ кезде осыншама адам 
алыпсатарларға жем болар еді деген сөз. 
Негізінде осы аралықта аталған жүйе 
100 мыңға жуық бос орын тапты, бірақ 
бізге өтінім бергендер одан аз болды. 
Жалпы жүйе қызметін барлығы 200 мың 
адам пайдаланды, – дейді П.Пронин. 

Әзірге Қазақстанда баламасы жоқ 
бірегей «Күту парағы» жүйесіне жолау-
шылар кез келген кассада ене алады. 
Орын болғанда билетті вокзалға келмей-
ақ сайт арқылы алуына болады. 

Суретті түсірген  Александр ЖАБЧУК

Райхан РАХМЕТОВА
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НОВОСТИ

Со станции Алматы-2 отправился дополнительный специа-
лизированный медицинский поезд «Жәрдем» – аналогичный 
ранее запущенному поезду «Денсаулық». Он будет курсировать 
по шести областям и оказывать помощь жителям малых станций, 
где современная квалифицированная медицина практически 
отсутствует.  Ожидается, что до конца 2019 года медпоезда ока-
жут помощь 80 тысячам казахстанцев.

«Жәрдем» охватит жителей 78 отдаленных станций Жамбылской, 
Туркестанской, Кызылординской, Актобинской, Атырауской и Ман-
гистауской областей. Так же, как и «Денсаулық», он будет оказывать 
первичную медико-санитарную и консультативно-диагностическую 
помощь для жителей отдаленных станций, которые не имеют доступа 
к медицинскому обслуживанию. 

– В конце апреля 2019 года Фонд развития социальных проектов 
«Samruk-Kazyna Trust» совместно с фондом социальных проектов 
при АО «НК «ҚТЖ» запустил медицинский поезд «Денсаулық». На 
этот момент врачебные бригады оказали помощь свыше 15000 ка-
захстанцев. Практика показала, что подобные поезда пользуются 
большой популярностью у жителей отдаленных станций, так как в 
составе медицинских бригад работают узкие специалисты, на прием 
к которым, скажем, в обычной больнице сложно попасть из-за очере-
дей. Поэтому было решено запустить дополнительный медицинский 
поезд, который проедет по шести регионам, – рассказал официаль-
ный представитель Фонда «Samruk-Kazyna Trust» Мирас Иргебаев.

Медицинский поезд оснащен современным оборудованием и ме-
дикаментами для проведения различных лечебно-диагностических 
процедур, кабинетами стоматологии и флюорографии, аппаратами 
ЭКГ и УЗИ, а также ультразвуковым сканером Мерлин. 

Поезд «Жәрдем» завершит свое передвижение в Алматы 24 декабря. 
Планируется, что он проедет более 10 тысяч километров. 

Напомним, проект «Медицинские поезда» реализуется с 2010 
года и успел стать ежегодным ожидаемым событием для жителей 
отдаленных станций. Так, для многих пациентов обращение к спе-
циалистам медпоездов может стать единственной возможностью 
выявления серьезных заболеваний. 

Руслан РАХМЕТОВ

«ЖӘРДЕМ» 
СПЕШИТ К ПАЦИЕНТАМ

На станции Сарыбел Карагандинского региона проводятся ра-
боты по оздоровлению железнодорожных путей и отправке груза 
в зарубежные страны и по Казахстану.

Согласно плану, на узле проводится ремонт путей при помощи специ-
ального транспорта, который укрепляет полотно и заполняет пустоты. 
Вся работа направлена на улучшение скорости движения поездов.

Как отметил начальник станции Сарыбел Нурлан Жамиев,  из 26 стре-
лочных переводов 8 находились в неудовлетворительном состоянии. В 
настоящее время 6 уже приведены в надлежашее состояние. Несмотря 
на жаркое время года, работники станции усиленно готовятся к зиме. 
Для этого проводятся ремонтные работы на железнодорожном полотне. 

Станция Сарыбел является социально  значимым объектом, так 
как  отсюда осуществляется погрузка зерна, чечевицы, льна, рапса, 
кукурузы и других  зерновых культур. 

– География распространения груза весьма обширная. К примеру, 
вагоны с  чечевицей мы отправляли в Бангладеш, а с ячменем в Иран. 
Зерно благополучно экспортировалось в Среднюю Азию, а мука по 
всему Казахстану, – рассказывает Нурлан Жамиев. – Стоит отметить, 
что вагоны со льном отбывают в Бельгию через Новороссийский порт. 
В июне отправлено в Европу порядка 60 вагонов со льном. А месяц 
назад в Монголию экспортировано 17 вагонов с его семенами. В связи 
с жарким летом уборка сельскохозяйственных культур началась нем-
ного раньше. В настоящее время ведется сбор ячменя, который будет 
отправлен  в Иран. В ближайшее время  8 вагонов с зерном отправятся 
в Узбекистан. 

Как подчеркнул Нурлан Жамиев, работники станции успешно  со-
трудничают с логистическими компаниями и с крестьянскими хо-
зяйствами. 

– Мы ориентированы на то, чтобы отправка груза была своевремен-
ной  и осуществлялась железнодорожным транспортом. Мы перевезем 
сельхозтовары в назначенные сроки с обеспечением 100% сохранности 
груза, – подчеркнул Нурлан Жамиев. 

                                                                       Светлана МОГАЙ, Караганда 

Свой пятилетний юбилей отметила 22 августа железнодорож-
ная ветка Аркалык – Шубарколь.

На площади перед зданием станции был установлен огромный 
билборд с изображением железнодорожной ветки, здесь же прошли и 
праздничные мероприятия. Проводились спортивные соревнования, 
в том числе по шахматам и шашкам, были поставлены концертные 
номера местных железнодорожных творческих коллективов. А пен-
сионерам и членам их семей вручили специальные подарки.  

– Я помню этот день в 2014 году, словно все было только вчера, 
– говорит начальник станции Аркалык Зейнеш Баймагамбетова. 
Это стало большим событием не только для нашего региона, но и 
для всей страны. На открытии присутствовал Президент Нурсултан 
Назарбаев, который перерезал праздничную ленту перед отправкой 
первого состава. И, что самое главное, эта ветка действительно была 
необходима всей стране. По ней пошел Шубаркольский уголь, кото-
рый теперь идет не только на нужды казахстанцев, но и отправляется 
на экспорт, внося лепту в экономическое благосостояние страны. И 
по сей день железнодорожная ветка Аркалык – Шубарколь остается 
востребованной и, наверняка, отметит еще не один свой юбилей.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

ПУТЬ, КОТОРЫЙ СТАЛ ОКНОМ

ГРУЗ ДОСТАВИМ  В СРОК 

ПРЕЗЕНТАЦИЯ

Качественные изменения, которые сейчас претерпевает первичная 
профоюзная организация компании, направлены на создание  нового 
имиджа профсоюза и увеличение его численности. 

– Защита прав и интересов своих представителей, как на трудовом, так 
и на социально-экономическом уровне – одна из главных задач профсо-
юза  АО «Қазтеміртранс», – отметила в ходе презентации председатель                             
профсоюза АО «Қазтеміртранс» Лариса Ныгметова. – Членам профсоюза на 
регулярной основе предоставляются дополнительные путевки в санатории,  
материальная и правовая поддержка.

Помимо гарантированного права на защиту трудовых и социально-эко-
номических интересов работников, в обновленной программе мотивации 
ставка сделана на организационно-массовую работу, развитие спорта и 
корпоративных связей. 

– В настоящее время совместно с HR-службой ведем работу по органи-
зации мероприятий, планируем заключить договор о предоставлении 
скидочных абонементов нашим работникам с одним из крупных столич-
ных фитнес-клубов, – добавила она. – Наряду с этим будем обеспечивать 
бесплатную юридическую помощь тем, кто в ней нуждается, представлять 

их интересы в суде, решать социальные вопросы. 
Из этих важных «мелочей» и складывается всесторонняя поддержка, 

вызывающая доверие работников, уверена Лариса Ныгметова. 
– Наличие в компании Профсоюза положительно сказывается на внут-

реннем климате в коллективе, что, в свою очередь, существенно влияет на 
такие показатели, как эффективность труда, – подчеркнула она, призвав 
всех желающих вступить в его ряды.

Идеи по «трансформации» деятельности профсоюзной организации 
АО «Қазтеміртранс» поддержали и в Центральном совете Казпрофтранса, 
отметив их своевременность и пользу.

Фото Тимура АСЫЛХАНОВА

ПОМОГАТЬ  МОТИВИРУЯ
В столице презентована обновленная про-
грамма мотивации профсоюзного движения 
АО «Қазтеміртранс».  

Любовь РОВБА

На павлодарском вокзале железнодорожники, сотрудники от-
деления административной полиции линейного отдела полиции 
станции Павлодар, нуротановцы и транспортная прокуратура 
провели мобильную акцию «Приемная на вокзале». 

Впервые такое профилактическое мероприятие проходит совмест-
но сразу несколькими государственными организациями. Желез-
нодорожники в свою очередь заверяют, что подобные акции будут 
проходить несколько раз в месяц. Все обращения будут поступать 
в соответствующие органы для принятия мер. Получить прямую 
консультацию могли все пассажиры. 

– В прошлом году приезжали общественники, вели беседы с пасса-
жирами, но такой масштабности, как сегодня не было, – рассказывает 
начальник отдела вокзального хозяйства Павлодарского филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Павлодарское отделение магистральной сети» Олжас 
Мурсалов. – Есть проблемы по железнодорожным кассам. В частных 
кассах билеты дороже примерно на 300 тенге. 

К правоохранительным органам поступают вопросы касательно 
безопасности пассажиров в поездах и электричках. Сегодня, как 
сообщили стражи порядка, усилена работа нарядов сопровождения 
по направлениям в Нур-Султан и Павлодар. 

– Эта акция направлена на предоставление информации, касаю-
щейся особенностей сферы железнодорожного транспорта и, самое 
главное, безопасности граждан, – сказал начальник отделения адми-
нистративной полиции линейного отдела полиции станции Павлодар 
Архат Куленов. – Такие мероприятия будем проводить три раза в 
месяц на вокзалах и в пассажирских поездах. 

Что касается нововведений, то теперь в пассажирских поездах 
курение запрещено, в том числе и тамбурах. Нарушителю грозит 
административная ответственность по статье 441, которая влечет 
штраф в размере 3 МРП. 

Айдана ЕРТАЙ

ЕСТЬ ПРОБЛЕМЫ?

С начала года  в границах  Алматинской ди-
станции пути машинистами поездов приме-
нено 125  экстренных торможений, из них по 
перегонам: Алматы-1 – Медеу – 12, Алматы-1 –  
Алматы-2 – 10, Алматы-1 – Отар  – 47, Алматы-1 
– Чемолган – 56. С наездом на посторонних 
лиц – 5 случаев,  из которых 3 – с летальным 
исходом.

Печальная статистика заставляет задуматься 
и о том, что же двигает людьми, которые со-
вершают суицидальные поступки?

К примеру, случай, произошедший на пере-
гоне Медеу – Алматы-1, где машинист поезда 
Семипалатинск – Алматы применил экстренное 
торможение. Пострадавший, 1943 года рожде-
ния, бросился под колеса поезда, свел счеты с 
жизнью. И это не единичный случай.      

– Будьте внимательны на железной дороге! 
Родные и близкие ждут вас дома! – с таким при-
зывом обратился во всех школах и населенных 
пунктах начальник Алматинской дистанции 
пути Султан Буромбаев.

Он напомнил главную истину: железная до-
рога всегда была и остается зоной повышенной 
опасности, мгновенно остановить поезд невоз-

 ОБЩЕЕ ДЕЛО
Вопросам безопасности движения и профилактике наездов в 
Алматинской дистанции пути уделяют большое значение. Успехи 
в деле улучшения безопасности движения поездов, безуслов-
но, не могут не радовать. Но достигая успехов в чем-то одном, 
необходимо не терять видения картины в целом. 

можно. Необходимо всем  помнить и соблю-
дать правила безопасности при нахождении 
на объектах железной дороги, тогда можно 
избежать беды. 

– Безопасность – наше общее дело. Основ-
ными причинами наезда на людей являет-
ся переход через железнодорожные  пути в 
неустановленном месте, личная неосторож-
ность людей. Также имеют место  суицид, 
алкогольное опьянение. И, как ни крути, 
среди погибших большинство те, кто думал, 
что успеет перебежать пути в неположенном 
месте, выиграв пять минут, но не думал, что 
можно расстаться с жизнью, – сказал Султан 
Буромбаев. 

Руководством дистанции  направлены  пись-
ма в ЛУП станции Алматы-1 по совместным 
действиям по предотвращению наездов на лю-
дей и скот. Более того, 27  писем и обращений 
направлено  в адрес акимата, исполнительных 
органов, и школ.

Кроме того с сотрудниками ЛУВД на стан-
ции Алматы-1 созданы совместные мобильные 
группы в составе 8 человек, которые  проводят 
массовые отработки в наиболее подвержен-
ных несчастным случаям участках, таких как 
Алматы-1 – Шамалган, Алматы-1 – Алматы-2, 
Алматы-1 – Капчагай. Стоит отметить, что уча-
сток Алматы-1 – Шамалган считается  весьма 
проблематичной зоной, чаще всего на этом 
отрезке происходят наезды на людей. Работ-
ники ПЧ-Алматы проводят разъяснительные 
беседы в  общеобразовательных школах на 
постоянной основе, и в преддверии нового 
учебного года это становится более чем акту-
ально. В поселковой  школе станции Бурундай 
проведена лекция на тему «Железная дорога 
– зона повышенной опасности» с охватом 230 
учащихся, педагогического коллектива и ро-
дительского комитета. 

Совместно с аппаратом акима в  поселке Ша-
малган при участии инспектора противопожар-
ной службы,  начальника ЛОП проведен сход с 
местными жителями поселка и близлежащих 
станций  Жингелды и  Куркудук.

Стоит признать и тот  факт, что на протя-
жении всего года железнодорожники прово-
дят рейды совместно с правоохранительными 
органами, вывешивают аншлаги и стенды об 
опасности нахождения на железнодорожных 
путях. 

Фото автора

Милена КАИРОВА, 
Алматы

БЕЗОПАСНОСТЬ

Безотказная работа  устройств электроснаб-
жения оказывает влияние на эксплуатационные 
и экономические показатели на железнодорож-
ном транспорте, а также влияет на результатив-
ность  и дееспособность предприятия.  Поэтому 
алматинскими энергетиками  проводится рабо-
та по выполнению графика планово-предупре-
дительного ремонта, улучшению технического 
состояния устройств контактной сети, устройств 
энергетики и тяговых подстанций, противопо-
жарного состояния объектов, санитарно-гиги-
енического состояния зданий. 

 Чтобы исключить отказы технических 
средств, энергетики провели текущий ремонт 
контактной сети, развернутая длина которой 
составила 674 километра, также произвели за-
мену 8 комплектов стальных тросов  компен-
сирующих устройств на контактной сети С-70. 
В летний период  проводилась  выправка опор 
контактной сети. Кроме того, энергетики заме-
нили фиксаторные изоляторы  VKL на ФСПО на 
контактной сети в количестве  76 штук. 

Также на участках  дистанции  специалистами 
проводилась  диагностика фарфоровых изолято-
ров на контактной сети, линии ДПР в количестве 
3015 штук, заменены фиксаторные изоляторы, 

изношенные поддерживающие струны на кон-
тактной сети – 1884 штуки. Подлежали замене 
и шлейфы разъединителей и разрядников на 
контактной сети, линии ДПР – 7 штук, установ-
лены  продольные и  поперечные соединители 
на контактной сети. 

 На этом работы не остановились. Алматин-
ские энергетики провели текущий ремонт воз-
душных линий автоблокировки и продольного 
электроснабжения в объеме  54 километров, 
усилили изоляцию продольной линии электро-
снабжения, основания опор –  30 километров, 
произвели ремонт воздушных низковольтных 
линий, замену трансформаторов, траверса. 

Эксплуатационная  длина обслуживаемого 
участка Отар – Алматы – Копр  составляет 399,7 
километ-ра, из них 165,7 – электрифицирован-
ный участок Отар – Алматы-2. На  обслуживании 
имеются  три тяговые подстанции на станциях 
Отар, Узун-Агаш, Медеу. На данных объектах 
проводится осмотр, особое внимание обра-
щается на состояние контактных соединений, 

исправность приборов, средств подогрева, со-
стояние заземлений, опор и поддерживающих 
конструкций.

– Основным направлением дистанции явля-
ется обеспечение надежной и  бесперебойной 
работы всех устройств и оборудования, а также 
осуществление мер по предупреждению отказов, 
браков в работе, – говорит начальник  Алма-
тинской дистанции электроснабжения Рамазан 
Садыркулов.

А для диагностики параметров устройств 
контактной сети имеется вагон-лаборатория, 
которьй  рассчитывает ежеквартально балльную 
оценку содержания контактной сети по дистан-
ции. Специалистами проводится тщательный 
анализ причин нарушений в работе устройств, 
в том числе вызвавших задержки в движении 
поездов. Ведь основной задачей эксплуатации 
контактной сети является обеспечение надеж-
ной работы при скоростях движения в любых 
атмосферных условиях. 

Фото автора

УСИЛИТЬ УРОВЕНЬ НАДЕЖНОСТИ
В целях повышения надеж-
ности устройств электро-
снабжения и во избежание 
проблем в осенне-зимний 
период, алматинскими энер-
гетиками проводятся работы 
по  усилению уровня  надеж-
ности технических  устройств. 

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы
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4 САЛА ТЫНЫСЫ

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент 

МӘЖІЛІС

ҚАУІПСІЗДІК

СТАНЦИЯ ТЫНЫСЫ

Акция аясында қабылдау 
жүргізген Көліктегі ПД Тараз стан-
циясы ЖПБ әкімшілік полиция 
бөлімшесінің бастығы, полиция 
майоры М.Дүйсембиев, көші-қон 
қызметі тобының инспекторы, поли-
ция капитаны А.Маханов, Жамбыл 
көлік прокуратурасының прокуро-
ры А.Дондаева, Тараз станциясы 
темір жол вокзалы бастығының 
міндетін атқарушы М.Садығұлов 
пен «Жолаушы тасымалы» АҚ 
аға билет кассирінің міндетін 
атқарушы А.Әбілдаева әрқайсысы 
өз саласы бойынша азаматтардың 

с ұ р а қ т а р ы н а  ж а -
уап беріп, түсіндіру 
жұмыстарын жүргізді. 

І с - ш а р а  б а р ы -
сында қайырылған 
азаматтардың басым 
көпшілігінің сауалы 
пойыз билеттерінің 
тапшылығына және қала 
маңына қатынайтын 
пойыздардың не себепті жүрмей 
қалғанына байланысты қойылды. 

Таңертеңнен түске дейін 
жалғасқан акцияға 15-тен астам 
жолаушы келіп, көкейлеріндегі 

ИГІЛІК

АКЦИЯ

ВОКЗАЛДА ӨТКЕН ҚАБЫЛДАУ

сұрақтарына жауап алды. Ұйымдас-
тырушылардың  айтуынша, алдағы 
уақытта осындай акциялар тұрақты 
түрде өткізілмек.  

Әсел МҰРАТБЕКҚЫЗЫ, Тараз
Cуретті түсірген автор Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 

Қызылорда

Маманның айтуынша, ағымдағы жыл ба-
сынан бері дистанция бойынша өндірістік 
жарақат алу жағдайы тіркелмеген. 
Теміржолшылардың барлығы жұмыс санатына 
қарай қорғаныс және маусымдық киім-кешек-
пен қамтамасыз етілген екен. 

– Жыл басынан бері 17 түрлі маусымдық 
арнайы киімге тапсырыс беріліп, қажетті 
көлемде алынып теміржолшыларға үлестірілді. 
Мәселен, биыл 580 жиынтық мақта-мата ко-
стюмі, 3000 жұп қолғап, 100 жұп жылы етік, 
190 дана плащ, 200 дана қорғаныс көзілдірігі, 
200 дана каска, 200 дана жылы қолғап, 200 
жаздық бас киім,  100 респиратор алынды. 
Жалпы алғанда дистанция жұмысшыларының 
90 пайызы қажетті киім-кешекпен қамтамасыз 
етілді деп айта аламыз, – деді Майра Бадрақова.  

Сонымен қатар, дистанция жұмысшыларына 
арналған қызметтік ғимараттарда 393 киім 
шешетін гардероб, жуы-
нып-шайынатын 26 
душ, 43 қолжуғыш, 42 
киім кептіретін шкаф 
қарастырылған. Бұл 
орындардың санитарлық 
тазалығы, жинақылығы, 
жалпы тұрмысқа қолда-
нылуы техникалық 
қауіпсіздік талаптарына 
сай болуы арнайы маман-
дар тарапынан бақылауға 
алынып тексеріліп тұрады 
екен.

Жолшыларды  сүтпен 
қамтамасыз ету де 
шешімін тапқан. Биыл 
дистанциялықтарды 
«Азия снаб спец» серік-

ЖОЛШЫЛАР ЕҢБЕГІ 
ҚОРҒАЛҒАН  
Жыл он екі ай ашық аспан астында, телім бойында жұмыс 
жасайтын жолшылар еңбегі қорғауға лайық. Қызылорда жол 
дистанциясының техникалық және еңбек қауіпсіздігі инже-
нері Майра Бадрақова ұжымдағы қауіпсіздік шараларының 
бұзылмауын бақылауда ұстайды.

Қосұйым МҰҚАШЕВ, 
Атырау

Станция Исатай ауданының 
орталығында орын тепкендіктен, 
мұнда келер жүк көлемі де қомақты. 
Теміржолдың бойымен тасылатын 
жүктің көлемі артып, ауданның 
экономикалық дамуына айтарлықтай 
үлес қосып келеді. Жергілікті халықтың 
негізгі тұтынатын тауарлары осы 
станцияға жеткізіледі. Құрылыс ма-
териалдары, азық-түлік, техникалық 
құралдар, мұнай өнімдері, халықтық 
тұтыну тауарлары, т.б. жүк көп және 
жыл өткен сайын оның түрі де, көлемі 
де артуда екен. 

С т а н ц и я  б а с т ы ғ ы  Г ү л н а р 
Көшкенбаеваның айтуынша, бүгінгі 
таңда тәулігіне 5-6 жұпқа дейін пойыз 
қабылдап-жөнелтіліп, 8-10 вагон жүк 
түсіріледі. 

– Жүк көлемі жыл сайын ар-
тып, соған сай жұмыс ауқымы да 
ұлғаюда. Станцияның тасымал көлемі 
жоғарылауда. Басқа кәсіпорындарды 
айтпағанда, қазір тек «Сазанқұрақ» 
ЖШС  жылына 1200-1300 вагон 
тиеледі. Жалпы станция бойынша 

АҚҚЫСТАУДА ЖҮК АРТҚАН
Аққыстау станциясы Ресей Федерациясының  Астрахань бағытында Нарын, 
Исатай, Афанасьев, Дина Нұрпейісова, ал Атырау бағытында Махамбет 
станциясымен шектеседі. Еларалық жүктер алдымен осы станция арқылы 
өтетіндіктен  шағын болса да көтерер жүгі салмақты. 

Айта кетейік, жиынға 
Орталық ардагерлер кеңесінен 
Жұмагүл Әлжан, Гүлнәр Айт-
бекова, Орталық аппараттың 
ардагерлер кеңесінің төрағасы 
Берік Айтбеков, кеңес өкілдері 
Жұмағайша Ақбергенова, Рыс-
хан Ақбергенов, ал аймақтық 
ардагерлер кеңесінен 12 өкіл 
қатысты. 

Теміржолдағы ардагерлер 
ұйымының мақсаты – көп 
жыл теміржолда еңбек еткен 
ардагерлердің  мүддесін қорғау 
мен қолдауды қамтамасыз етіп, 
өзекті мәселелерді ұжымдық, 
еркін және іскерлік негізде 
талқылау. Компанияның жас 
буынын тәрбиелеуге атса-
лысу. Бұдан бөлек, ардагер-
лерге қатысты қалыптастыру 
және кешенді саясатты іске 
асырудың тұжырымдамасын, 
ардагерлерді әлеуметтік 
қолдаудың тиімді талдауы, оны 
жетілдіре түсу, компанияның 
басқа да мәселелерін шешу 
міндеттері кіреді. 

Болатбек Дүйсемалиев 
өз баяндамасында бүгінде 
Компанияның ардагерлер 
кеңесі орталығының есе-
бінде 45741 теміржолшы 
зейнеткердің есепте тұрғанын 
айтты. Былтырғы есеп бойын-
ша ардагерлер саны 45480 
болған. Оның  ішінде 1189 
Құрметті теміржолшы бар. Ең 
көп ардагерлер саны жағынан 
Ақтөбе облысында (4155) тір-
келген. Бұдан кейін тізімде 
Қарағанды – 3892, Павлодар 
– 3861, Жамбыл – 3857, Шым-
кент – 3243. Оның ішінде 115 
ҰОС ардагері, 6 концлагерь 
тұтқыны, 6 блокадашы, 15 
НКПС, 39 ҰОС ардагерлерінің 
жесірі, 4029 тыл еңбеккері, ҚР 
ерекше еңбегі сіңген 42 арда-
гер бар және олардың  ішінде  
954 теміржолшы ардагердің 

Станцияның өндірістік қауіпсіздік 
және экология секторының бастығы 
Батыржан Ахметжановтың айтуын-
ша, бұрын техникалық персоналды 
оқыту үшін техникалық сабақтар 
жоспарлау залында өткізіліп келді. 
Енді, міне, өз қолдарымен жасақталған 
жаңа кабинет станция макеттерімен, 
плакаттар және көрнекі құралдармен 
жабдықталды. 

– Әлемдік және отандық тәжірибе 
қозғалыс қауіпсіздігінің бұзылуы 
мен темір жол көлігіндегі қайғылы 
жағдайлардың  60 пайызы техникалық 
персоналдың кесірінен болатынын 
көрсетті. Мұның бәрі қауіпсіздік 
бойынша мәселелерде кәсіби 
дайындықтың төмендігі, төтенше 
жағдайларға дайын болмау, маманның 

техникалық қауіпсіздікті сақтауға 
деген ұстанымдарының әлсіздігі, 
адамдардың дағдарыс жағдайына жиі 
түсуі, жеке психикалық ерекшелік-
тері, атап айтқанда, жүйке жүйесінің 
бұзылуы, өзін-өзі бақылаудың деңгейі, 
өз іс әрекетіне талдау жүргізу мен 
оның салдары, коммуникативтік 
қабілеттерге байланысты туындайды, 
– дейді Б.Ахметжанов. 

Расында өндірістік қауіпсіздік 
деңгейі мен оның салдарының 
салмағы, әрбір нақты өндірістік 
жағдайдың тәуекел деңгейі факторлар 
кешеніне байланысты болады, сондай 
факторлардың бірі – жұмысшылардың 
кәсіби дайындығының деңгейі.  
Сондықтан оларды оқытудағы басты 
міндеттердің бірі – қызметкерлерді 
апатты жағдайда дұрыс шешім 
қабылдай білуге үйрету. Оқыту ба-

ТЕХНИКАЛЫҚ КАБИНЕТ АШЫЛДЫ
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ – Достық станциясы 
филиалының ұжымы жақында өз күштерімен жаңа 
техникалық кабинет жасақтап, қызметкерлердің 
білімін жетілдіру мүмкіндіктерін кеңейтті.

Ұлан ОРАЗ

«Сазанқұрақты» қоспағанда 1500-
2000-дай вагон тиеліп-түсіріледі. 
Мәселен, Исатай ауданы бойын-
ша биыл алпыс пәтерлік үш үйдің, 
кәсіптік мектеп ғимаратының, 
Жанбай мен Нарындағы автокөлік 
жолдарының, өрт сөндіру депосының 
құрылыстарына керекті құрылыс 
материалдарының  бәрі темір-
жол арқылы жеткізілуде. Олардың 
қайсыбіріндегі жұмыс келесі жылы 
да жалғасатынын, сондай-ақ кәріз 
құрылысы аяқталысымен аудан 

орталығында 24 км автокөлік 
жолы құрылысы жүретінін, мұнай 
алаңдарына жолдар салынатынын, 
басқа да қолға алынар құрылыстар 
барын ескерсек, алдағы жылдың жүгі 
де арта түскелі тұр, – дейді Аққыстау 
станциясының басшысы Гүлнар 
Көшкінбаева.

Қазіргі уақытта станцияға бұрын 
болмаған ауыз су желісі де жүргізіліпті, 
жуырда вокзал үйіне де орташа жөндеу 
жұмысы жасалмақшы екен.  

Суретті түсірген автор   

АРДАГЕРЛЕР КЕҢЕСІ – АЙМАҚТА   
Кеше  Шымкент қаласының маңындағы Манкент елді ме-
кеніндегі «On Tustik Resort» демалыс үйінде «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
ардагер-теміржолшылар кеңесінің 6-шы отырысы болып өтті. 
Жиынды Орталық Ардагерлер кеңесінің төрағасы Болат-
бек Дүйсемалиев ашып, бүгін аймақта өткелі отырған кеңес 
отырысының мақсаты мен маңызына тоқталды. Ардагерлер 
кеңесі атқарған іс-шаралар туралы баяндама жасады. 

жасы тоқсаннан асқан. 
Биыл Жастар жылына 

орай жыл басынан бері 
ардагерлердің жастармен 
кездесуі, түрлі іс-шаралар, бел-
сенділер семинары өткізілген. 
Болатбек Бекеуұлы аймақтық 
ардагерлер кеңесінен арыз-
дар мен шағымдар түсіп 
жатқанын айта кетті. 522 
шағым мен өтініштің 512-сі оң 
шешімін тауып, ардагерлердің 
пайдасына шешілгені  және 
681 ардагердің қалай тұрмыс 
кешіп жатқаны тексерілген. 

Ардагерлер 2017-2020  
жылдарға арналған ұжымдық 
келіс імшарт бойынша 
шипажайларға  барып, 
денсаулығын емдетуге құқы 
бар. Бірақ, Дүйсемалиевтің 
айтуынша, емделуге небәрі 
1807 ардагер жолдама алған. 
Бұл небары 4 пайызды 
құрайды екен. 181 ардагер-
ді жеңілдікпен баспасөзге 
жазғызған. Алайда интер-
нет заманында ардагерлерді 
компьютерлік сауаттылыққа 
үйретудің де мүмкіндігі сөз 
болды.   

Жиында жастар мен арда-
герлер сабақтастығына орай, 
музейлер, ескерткіштер, 
клубтардың үздіксіз жұмыс 
жасап тұруын қадағалау ке-
ректігі де айтылды. «Шыны 
керек, кейбір музейлер жасы 

үлкен ардагерлердің ынта-
сымен ғана жұмыс істеп тұр. 
Ал ол музейлерді болашақта 
не күтіп тұрғаны белгісіз. 
Ғимарат, экспонаттар, ар-
хивтер, ескерткіштер мәселеге 
айналды. Қазір қоғамдық 
музей саны – 23,  ескерт-                     
кіштер – 48, 5 клуб, 5 сурет-
шілер ұжымы құрайды» деді 
Б.Дүйсемалиев. 

Өткен жылы Орталық ар-
дагерлер кеңесі тамыз айына 
дейін 8 президиум өткізіп, 
ардагерлерге қатысты өзекті 
мәселелер қаралыпты. Атап 
айтқанда, «Құрметті ардагер 
теміржолшы» атағы туралы 
ережені бекіту және 25 темір-
жолшы ардагерге осы мәртебе 
мен бір реттік ынталандыру, 
«Ардагерлер аманаты» деректі 
фильмінің түсірілімін аяқтау, 
т.б. Бүгінде «Құрметті ардагер 
теміржолшы» белгісімен тағы 
да 5 ардагер марапатталды.

Бірінші күні әр өңірден 
келген ардагерлер кеңесінің 
төрағалары мен  орынбасар-
лары, өкілдері жиында жан-
жақты пікір мен тәжірибе 
алмасып,  теміржолшылар 
туралы деректі фильм тама-
шалаумен тарасты.  Ал екін-
ші күні Түркістан қаласы мен 
облыстың көрнекті жерлеріне 
экскурсиялық саяхат жасады.   

Суретті түсірген автор  
Тараз станциясындағы темір жол вок-
залында «Вокзалдағы қабылдау» ак-
циясы  өтті. Онда сала мамандары 
азаматтарды барлық жеке сұрақтары 
бойынша қабылдады.  

рысында апатты жағдайлар мысал 
етіле отырып, қызметкерлерге сондай 
оқиғалардың бірнеше нұсқалары тура-
лы мәліметтер беріледі. Ондай апаттар 
ұжым болып талқыланып, талданып, 
себептері зерттеледі. Оны талдау үшін 
де теміржолшыға мықты тәжірибе ке-
рек. Осындай оқыту жұмыстарының 
нәтижесінде жұмысшылар сын 
сағаттарда жағдайдан шыға алуға 
бағытталған «бағдарлама» жасау-
ды үйренеді. Техникалық кабинетте 
аталған шараларды өткізуге барлық 
керекті жабдықтар алынған. Заманауи 
оқыту құралдарымен жарақталған каби-
нет білімін жетілдірушілер үшін жайлы 
әрі жарық. 

  Өндірістік қауіпсіздік және эколо-
гия секторы бастығының айтуынша, 
жұмысшыларды оқыту бірнеше түрде 
жүзеге асырылады. Атап айтқанда, 
іскерлік ойындар, қайтадан келген 
бұйрықтар, нұсқаулықтар, факсо-
граммаларды зерттеп, оқу, еңбек 
қорғау бойынша білім алу және тест 
тапсыру, станция жұмысшыларының 
еңбек қызметі үдерісінде туындаған 
жағдайларды талдап, тарқату сынды 
шаралар өткізіледі. 

тестігі қажетті көлемдегі сүтпен қамтамасыз 
етуде. Олар келісімшартта көрсетілген кесте 
негізінде жыл басынан бері берілуі тиіс 2911 
литр сүт қорының 1500 литрін сүт пайдаланушы 
теміржолшыларға дер кезінде үлестіріп отыр.
Сонымен қатар жұмыс орындарының жұмыс 
жасауға сәйкестігін анықтау мақсатында 37 
жұмыс орнын аттестациядан өткізу жоспарла-
нуда екен.

Биылғы жылдың жеті айында дистанция 
ұжымы жергілікті тұрғындармен, оқу орны 
оқушыларымен теміржолдың адам өміріне 
қауіптілігі жөнінде  түсіндіру жұмыстарын 
тұрақты жүргізіп 134 рет жиын  өткізіпті. Оған 
5302 адам қатыстырылған. Жергілікті 54 оқу 
орнында 6932 оқушымен тағы кездесу өткізген.   
ЖІІб өкілдерімен, ӘТЖК сарбаздарымен бірігіп 
73 рет рейд өткізілген. Телім бойындағы 32 
ескерту белгілері жаңартылған. Міне, осының 
бәрі – жолшының да, жергілікті тұрғындардың 
да өмірін сақтау, техникалық қауіпсіздік шара-
ларын арттыруға бағытталған жұмыстар.
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В ТРУДОВОМ РИТМЕБИБЛИОТЕКА

И это, действительно, старейшая железнодорожная 
библиотека не только в Костанайском регионе, но и 
во всей республике. 

Открытие в 1964 году технической библиотеки на 
станции Кушмурун было одной из мер Правительства, 
направленной на укрепление библиотечного дела 
и совершенствование службы научно-технической 
информации в республике. 

На сегодняшний день общий информационный 
фонд библиотеки составляет 23977 экземпляров, 
включая архив периодических изданий. С 2009 года 
она становится частью Центра научно-технической 
информации и анализа филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Кос-
танайское отделение дороги», а в 2017 году вошла в 
структуру Технического центра АО «НК «ҚТЖ». 

– Основные цели и задачи библиотеки были и 
остаются неизменными, – говорит ведущий биб-                            
лиотекарь Екатерина Васильченко. – Это высокопро-
фессиональное удовлетворение производственной, 
научной, учебной и самообразовательной деятельнос-
ти специалистов предприятий узла, а также инфор-
мационное обеспечение потребностей сотрудников 
АО «НК «ҚТЖ».

Одной из форм, вошедших в практику на железно-
дорожном транспорте, является организация групп 
технических информаторов в Управлении дороги, на 
отделениях, предприятиях, которые информируют 
инженерно-технических работников о новинках по 
интересующей их тематике. 

За 55 лет деятельности читателями библиотеки 
было свыше 50 тысяч человек. Есть среди этого числа 
и те, чей читательский стаж выше 40 лет. Один из них 
пенсионер Кушмурунской дистанции сигнализации 
и связи, Почетный ветеран Костанайского региона 
Николай Виденин. На протяжении 42 лет он работал 
в радиоцехе ШЧ-27 станции Кушмурун и был одним 
из активных читателей библиотеки. За эти годы он 
прочитал более тысячи экземпляров книг и статей 
и до сих пор интересуется новинками автоматики, 
телемеханики и связи, изучает новые радиосхемы и 
занимается их конструированием.  

В свои 55 лет библиотека идет в ногу со временем. 
На смену книжным изданиям приходят электронные, 
а наряду с традиционными методами работы форми-
руется новая система библиотечного обслуживания. 
Для этого здесь есть все необходимые технические 
средства и условия: новая многофункциональная орг-
техника, подключение к корпоративной локальной 
сети. С января 2014 года в библиотеке функционирует 
автоматизированная система управления научно-

ВСЕГДА В ТРЕНДЕ
Свое 55-летие отметила в этом году техническая библиотека стан-
ции Кушмурун Центра научно-технической информации и анализа 
АО «НК «ҚТЖ» –  «Костанайское отделение магистральной сети».

технической информацией, на платформе которой 
реализована электронная библиотека. Документы  
электронной библиотеки доступны всем без ограни-
чения пользователям корпоративной сети. 

– Современный технологический скачок, увеличе-
ние объема ежедневно поступающей информации 
потребовали пересмотра целей и задач, которые решает 
сейчас библиотека, – говорит Екатерина Васильчен-
ко. – Сейчас идет работа по созданию электронного 
каталога в программе автоматизированной библио-
течно-информационной системы «ИРБИС-64». Начата 
оцифровка книжного фонда, который в дальнейшем 
будет объединен с оцифрованными фондами других 35 
технических библиотек Технического центра АО «НК 
«ҚТЖ» в единую электронную цифровую библиотеку. 
Действует электронная доставка документов, а с 1 апре-
ля текущего года введена новая услуга «Электронная 
кольцевая почта» = «Электронные версии отраслевых 
журналов».

Эффективность деятельности технической библиоте-
ки станции Кушмурун основывается на точном знании 
задач и условий работы железной дороги, политики АО 
«НК «ҚТЖ» в области непрерывного инновационного 
развития.

Фото автора

Аслан КУДАБАЕВ, 
Костанай

Благодаря слаженной и отточенной ра-
боте многотысячного коллектива только в 
июле текущего года по сети АО «НК «ҚТЖ» 
обеспечена погрузка 22 миллионов тонн 
груза, что на 2,5% больше показателя за 
такой же период минувшего года. Больше 
чем планировалось, погружено каменного 
угля, цветной руды, строительных грузов и 
продуктов перемола.  

Эксплуатационный грузооборот – на 
уровне 19 миллиардов тонно-километров 
нетто, его рост по отношению к аналогич-
ному периоду 2018 года составил 2,3%.

Улучшены и такие качественные показа-
тели эксплуатационной деятельности, как 
среднесуточная производительность локо-
мотива и грузового вагона, оборот рабочего 
вагона, средняя участковая и техническая 
скорости движения грузового поезда, масса 
поезда.

В целом, по итогам 7 месяцев 2019 года 
по сети АО «НК «ҚТЖ» погружено  более 
140 миллионов. тонн груза. Эксплуатаци-
онный грузооборот с начала года составил 
более 126 миллиардов тонно-километров 
нетто и вырос по сравнению с аналогичным 
периодом прошлого года на 0,6%.

Радуют показатели по транзиту и кон-
тейнерным перевозкам, здесь есть чем 
гордиться. Объем транзитных перевозок 
контейнеров через территорию Казахста-
на за семь месяцев  составил 351,6 тыячи 
ДФЭ (двадцатифутовый эквивалент), что 
на 38% выше результатов, достигнутых за 
аналогичный период 2018 года.

Сохранен существующий темп роста 
по основному маршруту контейнерного 
транзита Китай/Азия – Европа – Казахстан 
–  Китай/Азия, увеличен контейнерный по-
ток в сообщении со странами Центральной 
Азии на 51%.

Рост транзитных контейнерных перево-
зок по территории Казахстана достигнут и 
по другим направлениям. В частности, по 
Транскаспийскому международному транс-
портному маршруту доставлено  2,9 тысячи 
контейнеров в ДФЭ, что на 60% больше, 
чем в прошлом году.

ЖЕЛЕЗНОЙ ДОРОГЕ ЕСТЬ ЧЕМ ГОРДИТЬСЯ
В Казахстане сформирована оптимальная конфигурация железнодорожных линий, 
обеспечившая кратчайшее расстояние для внутренних и трансконтинентальных 
перевозок. Так, АО «НК «ҚТЖ» завершило реализацию основных инфраструктур-
ных проектов программы «Нұрлы жол», и в настоящее время железнодорожники 
обслуживают 21 тысячу километров развернутого пути. 

логистики, модернизация железнодо-
рожной инфраструктуры. Достижение 
намеченных целей в этом направлении 
обеспечит финансовую стабильность и 
устойчивое развитие компании.

Также успешно идет внедрение циф-
ровых технологий в железнодорожную 
отрасль. В ҚТЖ по программе «Цифровой 
Казахстан» реализуется проект «Внедре-
ние мобильных диагностических средств 
в рамках АСУ «Магистраль». Он направлен 
на своевременное выявление неисправно-
стей пути и дефектов в рельсах с помощью 
современных мобильно-диагностических 
комплексов. В компании видят возмож-
ность с помощью технологии Big data пе-
реработать получаемую информацию и 
научить машину рекомендовать графики 
ремонтов железнодорожного полотна так, 
чтобы точность планирования была выше, 
а затраты на содержание пути ниже.

Кроме того, активно продвигаются 
сервисы для пассажиров: запущена усо-
вершенствованная система продаж элект-
ронных билетов, внедрен единый «лист 
ожидания», который позволяет пассажиру 
при отсутствии нужного билета встать в 
электронную очередь.

КРУПНЕЙШИЙ 
РАБОТОДАТЕЛЬ В СТРАНЕ 
В ҚТЖ понимают, что за всеми задача-

ми, которые стоят перед компанией – по-
вышение качества управления, выстраи-
вание бизнес-процессов, внедрение новых 
технологий – стоят люди со своими цен-
ностями, мотивациями, компетенциями.

Забота о людях, их благополучие, реше-
ние вопросов социальной поддержки и, 
как следствие, улучшение качества жизни 
работников являются приоритетными на-
правленими деятельности национального 
перевозчика. Здесь на постоянной основе 
проводится анализ социальной удовлет-
воренности работников и принимаются 
все необходимые меры для повышения 
уровня социальной стабильности. 

Социальный пакет работников (а их 
ни много ни мало – около 130 тысяч че-
ловек) разработан и совершенствуется 
с учетом их интересов и потребностей, 
содержит дополнительные льготы к га-
рантиям и компенсационным выплатам, 
предусмотренным законодательством. 
Коллективным договором на 2018-2020 
годы предусмотрено не только сохране-
ние, но и увеличение мер социальной 
поддержки, в частности,  бюджет со-
циальных льгот предусмотрен в сумме 
более 9 миллиардов тенге, что выше 

фактического уровня 2018 года на 10%.

НОВЫЕ ВАГОНЫ  ДЛЯ ПАССАЖИРОВ 
Замена устаревших вагонов на новые – 

одна из главных задач в сфере пассажирских 
перевозок. За последние семь лет националь-
ный перевозчик закупил 954 вагона. При 
этом у ТОО «Тұлпар-Тальго» приобретено 
614 пассажирских вагонов, изготовленных 
по испанской технологии. Это позволило 
обеспечить регулярное пассажирское же-
лезнодорожное сообщение между столицей 
и всеми областными центрами. 

Нынче завод планирует поставить 63 
пассажирских вагона, которые изготавли-
ваются по технологии ОАО «Тверской ваго-
ностроительный завод». В июле 25 вагонов 
уже направлены для обновления состава 
поезда  №377/378 сообщением Алматы – 
Мангышлак. Закуп пассажирских вагонов 
осуществляется при поддержке государства 
путем предоставления льготных кредитов 
в рамках бюджетных программ на основе 
разработанных финансово-экономических 
обоснований и согласованных с причастны-
ми министерствами.

В последующие годы также при поддержке 
государства планируется ежегодно закупать 
у «Тұлпар-Тальго» порядка 100 вагонов, обо-
рудованных в соответствии с современными 
требованиями к безопасности и комфорту 
для пассажиров.

ПРИОРИТЕТНЫЕ ЗАДАЧИ 
В АО «НК «ҚТЖ» стремятся поднять 

уровень эффективности до показателей 
ведущих мировых компаний-аналогов. В 
приоритете – максимальное использование 
транзитного потенциала страны и развитие 
контейнерных перевозок. 

Так, в настоящее время в ҚТЖ ведется 
работа по разработке проекта Стратегии 
развития до 2029 года. В компании опреде-
лили пять стратегических целей, направ-
ленных на предоставление безопасных и 
конкурентоспособных перевозочных услуг, 
обеспечение качественной основы устой-
чивого роста бизнеса как клиентов, так и в 
целом экономики страны.

При этом, учитывая необходимость кор-
реляции стратегических целей с задачами, 
поставленными перед компанией государ-
ством и единственным акционером – АО 
«Самрук-Қазына», АО «НК «ҚТЖ» наряду 
с другими отраслевыми организациями и 
ассоциациями активно участвует в разра-
ботке проекта государственной программы 
инфраструктурного развития «Нұрлы жол» 
на 2020-2025 годы.

Фото Александра ЖАБЧУКА

При этом объем контейнерных перевозок 
через порт Актау, находящийся в довери-
тельном управлении АО «НК «ҚТЖ», со-
ставил 1,8 тысячи ДФЭ, что в 15 раз выше, 
чем за аналогичный период 2018 года. 
Больше продукции стало доставляться и 
через морской порт Курык, построенный 
по программе «Нұрлы жол».

УМНАЯ ЦИФРА
Нашу жизнь уже невозможно предста-

вить без «цифры». И в текущем году АО 
«НК «ҚТЖ» сформировало новый подход к 
дальнейшей реализации Программы «Циф-
ровая трансформация». В современных, 
быстроразвивающихся условиях традици-
онные бизнес-процессы часто не успевают 
за рынком и клиентами. Стратегии, кото-
рые приносили успех в прошлом, нужно 

пересматривать в ответ на новые вызовы 
времени. К примеру, одними из первых не-
обходимость цифровой трансформации 
приняли и осуществили лидеры транспорт-
ного сектора Deutsche Bahn и Британские 
железные дороги.

В ҚТЖ провели большую аналитическую 
работу и приняли решение о возможности 
внедрения цифровых технологий не только 
в функционал закупочной деятельности, 
HR или финансового блока, но и в произ-
водственный блок.

В связи с этим в рамках цифровой транс-
формации АО «НК «ҚТЖ» определены 13 
стратегических инициатив как основных 
точек дальнейшего роста, в числе которых 
производственная безопасность, повыше-
ние операционной эффективности, увели-
чение транзитных перевозок и развитие 

Кайрат из семьи потомственных железнодорож-
ников, все представители этой доброй династии 
трудятся в системе железнодорожного транспор-
та, начало которой  положил дед Кайрата, Избасар 
Кушекбаев.

После окончания Казахского университета путей 
сообщения,  в 1992 году Кайрат переступил порог 
регионального филиала «Южный». Он добрым сло-
вом вспоминает своих наставников  Газиза Исаева 
и Бокехана Ошанбаева, от которых получил зна-
ния, навыки, а главное – умение контактировать с 
людьми. Профессия проводника – многофункцио-
нальная, и от того, как он встречает пассажиров, в 
целом  создается впечатление о поездке. 

 Кайрат  был проводником на разных направлени-
ях, но особенно ему дороги годы, когда он работал 
по маршруту Алматы – Ленинград. Мелькание  за 
окном станций, разъездов, новые лица, общение 
с пассажирами – все это очень нравилось нашему 
герою, ведь под стук колес можно много услышать 
разных историй, переплетений судеб.

Руководство по достоинству оценило его деловые 
и коммуникативные качества, и после окончания 
курсов подготовки, в 1994 году,  Кайрат  становится  
начальником поезда Новосибирск – Алматы, где 
проработал более двенадцати лет.

Профессия начальника поезда сродни капитану 
корабля, только вместо морской глади – убегающие 
в бесконечную даль рельсы. Кайрат руководит дей-
ствиями проводников и техперсонала, улаживает 
конфликтные ситуации, реагирует на претензии 
пассажиров. Да, практически конфликтов во время 
рейса не бывает, Кайрат как  опытный психолог 
ко всем умеет найти  подход. Именно здесь и рас-

ВСЯ ЖИЗНЬ НА КОЛЕСАХ
Начальника поезда Алматы – 
Урумчи Кайрата Елеукенулы  
многие знают на железной 
дороге. Двадцать восемь лет 
он работает в системе пасса-
жирских перевозок,  недавно в 
копилку его наград добавилась 
самая важная – знак «Почетный 
железнодорожник». Для Кайра-
та она считается  высшим зна-
ком его труда,  а его бригада 
– одной  из передовых в регио-
нальном филиале «Южный» АО 
«Пассажирские перевозки». 

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

крылись его организаторские способности, умение 
находить подход к каждому пассажиру,  держать 
тональность с подчиненными, а главное сплотить 
коллектив  и работать  качественно, предоставляя 
отличный сервис пассажирам. Были  разные случаи 
в его поездной жизни.  Как-то не доезжая  станции 
Жангизтобе у пассажирки начались роды. Тогда про-
воднице пришлось стать акушеркой и принять роды. 
Конечно, вся бригада помогала ей.

– Мы тогда все перенервничали, но все обошлось 
без осложнений. Все были безумно рады, когда услы-
шали звонкий плачь малыша и улыбающуюся маму. 
Срочно связались с диспетчером, на станции уже 
ожидала карета скорой помощи, которая забрала  
женщину с младенцем в больницу, – улыбаясь го-
ворит Кайрат.

 В 2006 году его перевели на новый международ-
ный маршрут Урумчи – Алматы, ведь возглавить 
поезд можно доверить только опытному и толковому 
специалисту. Поездная бригада, возглавляемая Кай-
ратом Елеукенулы – одна из перспективных на счету 
у руководства. Добросовестное отношение поездной 
бригады к своей работе отмечают не только коллеги, 
но и пассажиры. С их слов, в поезде не просто всег-
да чисто, уютно, но и царит особая, уважительная 
атмосфера. 

У Кайрата  вся жизнь на колесах, бывает так, что 
праздники проходят в рейсе. Но близкие понимают 
специфику его работы, причем в семьях железнодо-
рожников это закономерность. А нашего героя всегда 
радует, что очередной рейс прошел без проблем и 
осложнений, с благодарственными записями  в адрес 
поездной бригады. И это для него самое главное. 

Фото автора
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Вокзал бастығының көмекшісі – көпфунк-
ционалды және коммуникативтік, адамнан өз 
міндеттерін мұқият және нақты орындауды талап 
ететін лауазым. Күн сайын 8-10 мыңға дейін адам-
ды қабылдайтын вокзалдың үздіксіз жұмысына 
ең жауапты тұлғалардың бірі. Себебі, күн сайын 
қаншама жолаушылармен тікелей қарым-
қатынаста жұмыс істеп, түрлі ситуацияларға 
тап болып, шешімін іздеуіне тура келеді. Алма 
Ахметханқызының ойынша, вокзал қызметі қалай 
жұмыс істейтініне қарап жолаушылар жалпы темір 
жол көлігінің жұмысын бағалайды. Сондықтан 
вокзал кешенінің барлық қызметтері бірдей 
ырғақпен жұмыс істеуі үшін вокзал бастығынан 
бастап жүк сақтау камерасының жұмысшысына 
дейін жауапкершілік жүктелген.  

Аягөз қаласында туып-өскен Алма теміржол-
шылар отбасында дүниеге келген, бірақ мектепті 
бітіргеннен кейін басқа мамандықты таңдап, ауыл 
шаруашылығы техникумын бітіріп, өсімдіктерді 
қорғау жөніндегі агроном болып жұмыс істей    
бастады, бірақ тағдыр бір сәтте басқа арнаға 
бұрылып, Алманың өмірі де аяқасты өзгеріп 
шыға келді. 1983 жылы Алма Алматы-1 вокзалы-
на жұмыс істеуге келді. Алдымен диктор болды, 
одан соң анықтама беру кезекшісі, кейін вокзал 
бастығының кезекші көмекшісі болды. Айта кету 
керек, вокзал бойынша кезекшінің міндеті тіпті 
де осал емес, вокзал бөлімшелерінің жұмыс тех-
нологиясын жақсы білуі, күту залындағылар және 
жалға алушылармен тіл табыса білуі, пойыздар 
қозғалысының кестесін, еңбекті қорғау ережелері 
мен нормаларын, қауіпсіздік техникасын, сондай-
ақ өндірістік санитария мен өрт қауіпсіздігін білуі 
қажет. Жолаушы халыққа жайлы жағдай жасау мен 
вокзал ішінде орналасқан барлық қызметтермен 
жақсы қарым-қатынас орнату, түрлі әлеуметтік 
топтар және қандай да бір мәселеге әртүрлі 
қабылдаулар, кейде жұмыс барысында мүлдем 
күтпеген жағдайлар туындап, оны дау-дамайсыз 
шешу Алма Ахметханқызы сынды мінезге бай, са-
бырлы да салмақты тәжірибелі маманның ғана 
қолынан келетіні анық.   

Бірде қарт әжей пойыздан қалып қойып, көз 
жасын төгіп көмек сұрап келді, енді бірде жолау-
шы билетін жоғалтып жылап келді, солардың 
әрқайсысын өзінің проблемасындай қабылдаған 
мейірімді жан барлық мүмкіндікті, кейде тіпті 
мүмкін еместі де мүмкін етіп, өзіне сенім артып 
келгендердің мәселесін шешуге тырысады. 

Сонымен қатар вокзал бойынша кезекші 
автоматты сақтау камерасын пайдалану ере-
желерін білуі тиіс, ауысым барысында Алма 
жолаушылардың багажын тексеретін тексеру 
қызметінің қызметкерлеріне міндетті түрде кіреді. 
Қарт және мүгедектер дегенде Алманың қарым-
қатынасы ерекше. 

Мүгедектердің вокзал аумағында жүріп-тұруы 
үшін арнайы пандустар бар, ал вокзал маңы 

аумағында мүмкіндігі шектеулі адамдар үшін 
автокөлік қоятын орындар белгіленген. Алма 
Есімхан осындай ерекшелігі бар жолаушылармен 
қарым-қатынасы ерекше. Жағдайларын жасап, 
қажет болса мүгедектер арбасын жеткізіп, пойызға 
немесе көлікке өзі шығарып салады.

Алма Ахметханқызы көп жыл бойы бірге 
жұмыс істеген вокзалдың бұрынғы бастығы Рахат 
Байқашевті жылы еске алады, ал алғашқы тәлімгері 
Фариза Таксықбаеваны ұстазым деп таниды. Жас 
Алмаға вокзал кешені қызметкерінің мамандығын 
танып-біліп, өз ісінің қыр-сырын үйреткен сол кісі. 
Бүгінде өзі де тәлімгер ұстаз атанып, өздерін Алма 
Ахметханқызының шәкірттеріміз дейтін бір шоғыр 
маман өсіп жетілді. Олардың дені жетекші және 
негізгі посттарды алып отыр. 

– Мен ешқашан қандай да бір биіктікке 
ұмтылмадым, адамдармен жұмыс істеу маған 
ұнайды, осы жерде өз орнымды таптым деп ой-
ладым және сол үшін жалақы алып отырған соң 
өз міндетімді адал атқаруға тырыстым. Жас кез-
де үлкен қалада өмір сүрсем, өзім сүйген кәсіпті 
меңгеріп зейнетке шыққанша жұмыс істесем деп 
армандаушы едім, міне, сол арманым орындалған 
сыңайлы, – деп жымиды  Алма. 

Осы қырық жылға жуық еңбек еткен жылда-
ры есінде қалған оқиға жайлы сұрағанымызда, 
«ондай оқиға көп қой, қайсыбірін еске аламын. 
Әйтсе де,  Қызылағаш трагедиясы мен кешегі Арыс 
оқиғасы кезіндегі ауыр күндерді қалай ұмытасың? 
Жылағанды жұбатып, жолаушыларға үрей тудыр-
май тыныштандырып, орналастыру, жөнелту біз-
ге оңай болмады. Халықпен бірге қиналып, бірге 
қуандық. Қысқасы, вокзал қызметінде күнделікті 
өмірдің өзі адреналин десе болғандай» дейді. 

Биылғы жылы Алма Ахметханқызы ұзақ жылға 
еңбек жолын тәмамдап, құрметті  демалысқа 
шығады. Өмірінің ажырамас бөлігіне айналған 
темір жолға, ондағы туыстай болған  әріптестеріне 
айтар алғысы шексіз.     

Суретті түсірген автор

Нұрлан Жұматаев – нағыз істің ада-
мы. Оның әр сағаты жоспарланған. 
Дистанциядағы техникалық бөліммен 
әр күнгі кесте белгіленіп, соған сай 
жоспар түзіліп  отырады. Қауіпті орын-
дар анықталып, күнделікті схема жа-
салынады. 

Кестеге сай жолдардың күтімін 
жасауға басшылық жасаумен қатар, 
Нұрлан Жұматаев жас мамандарға 
өндіріс техникасын үйрететін тәлімгер 
ұстаз екенін де естен шығарған емес.  

«Біздің учаскеге қарайтын 18 
шақырымдық тақ жол, 18 шақырым 
жұп жол және Алға, Тамды станция-
ларын күнбе-күн бақылауға алып оты-
рамыз. Барлығы кесте бойынша тек-
серіледі. Қауіпсіздікке нұқсан келтіруі 
мүмкін титтей ақаудың өзіне мән бере-

міз, өйткені  бүгінгі кішкентай ақаудың 
өзі ертең үлкен апатқа айналмасына 
кім кепіл? Сол үшін де жол жағдайы 
қатаң бақылауда. Ең бастысы, жол 
қауіпсіздігі біздің қолымызда екенін 
бір сәт те естен шығармауымыз  керек.  

Үш бригада күніге 3,5 км жолды 
бақылауға алып отырады. Жолдың биік 
не аласа болып кеткен жеріне дейін 
мұқият өлшеп отырамыз. Қалыптан  
ауытқыған әрбір сантиметр үшін 
сұраныс үлкен. Пойыз тоқтамай жүріп 
жатқасын, ақау күнделікті шығып жа-
тады. Біз соны уақытында қалпына 
келтіріп отырамыз. Айналып жатқан 
механизм сияқты», – деп бейнелеп, 
әсерлеп жеткізді жол шебері жұмыс 
тәсілін.

Өзіне жүктелген міндетті бес 
саусағындай білетін және кез келген 
ситуациялық жағдайда батыл шешім 
қабылдай алатын маманды жол 

дистанциясының басшылығы да 
жоғары бағалайды. Пойыздардың 
үздіксіз қозғалысына  барлық білімі 
мен тәжірибесін жұмсап жүрген ма-
ман бүгінде дистанциядағы алдыңғы 
қатарлы оныншы айналымды 
басқарып отыр. «Бестамақ станциясын-
да 24 жыл мастер болдым. Оның алдын-
да жол жөндеушіден бастап бригадирге 
дейін тәжірибеден өттім. Әскерде де 
осы теміржол саласында борышымды 
өтедім. Байкал-Амур магистралінде 
өткен екі жылым маған қатты әсер 
етіп, әрі қарайғы тағдырымды шеш-
кенін жасырмаймын. Елге келген соң 
еш ойланбастан каскамды қиіп жол 
дистанциясына бардым. Міне, содан 
бері 34 жыл өтіпті», – дейді сонау 21 
жасар бозбала кезінде табан тіреген 
теміржолдың бүгінде нағыз батырына 
айналған апайтөс жігіт ағасы.   

Суретті түсірген автор

6 МАГИСТРАЛЬ  МАЙТАЛМАНДАРЫ

Біздің бүгінгі кейіпкеріміз Алдаберген Қалиев – са-
налы ғұмырының табаны күректей отыз жылын осы 
салаға арнаған жан. Осынша уақыт бір кәсіптен табан 
аудармаған оның күнделікті жұмысы – мұнай тиелген сан-
сыз көп құрамалардың қауіпсіздігін қадағалау. Яғни, вагон 
қараушы. Бір ауыз артық сөзі жоқ қарапайым жан осы 
өмірінде не билікке, не байлыққа, болмаса атақ-даңққа 
қызыққан да, таласқан да емес. Айтуынша, адам олар-
сыз да бақытқа жете алады. Оның сыры – еңбекте. Өзі де 
бақытын еңбекпен тапты. Көз ашып, ес білгелі сол тірлік-
пен келеді. Еңбектің наны тәтті болатынына теміржолда 
жүріп көз жеткізді. Маңдай тер, табан ақысымен  жан 
бағып, жанұясын асырап, ұрпақ өсіруде. Қазір отбасына 
үлгілі әке, ұжымына сыйлы маман. «Ең бастысы денің сау, 
он екі мүшең аман болса, екі қолға бір күрек қай жерде 
де табылады. Дегенмен, белгілі бір кәсіпке маманданып, 
сол кәсіптен береке тапқанға не жетсін. Мен өз өмірімді 
осы шойын жолсыз, жан-жақтан жөңкіліп жатқан сан-
сыз құрамаларсыз елестете алмаймын. Теміржол менің 
тағдырым екен», – дейді қарапайым теміржолшы жігіт 
ағасы. 

− Алдаберген Қалиев өз ісіне тиянақты, тәртіпті сүйетін 
жан және жан-жақты.  Онымен бірге ауысымға бірге 
түсуге бәрі таласады. Жақында ол Бейнеуге келіп тоқтаған 
вагоннан аса ірі көлемді ақауды тауып, қауіптің бетін 
қайтарды. Маман ретінде мұндай қауіптілікті анықтау 
оңай емес еді, аса зор қырағылықты талап ететінін айтар 
едім. Мұндай ақауды әдетте балғамен ұрып бақылауда 
білмесе, көзбен көріп байқау қиын. Вагон қараушымыз 
соның үдесінен шықты. Вагон қараушы құралымен шер-
тіп көргенде темірден шыққан дауыстың өзгешелігін 
түйсігімен байқап, оның іштегі ақауын байқаған. Білесіз 
бе?!  Сөйтіп КТСМ құрылғысы көрсетпеген ақауды дер 
кезінде тауып отыр. Қауіпті жағдайдың алды алынбаса, 
доңғалақ дискісі сынып кетуі әбден мүмкін еді. Ақау 27 
маусымда №14 жолға келіп тоқтаған жүк пойызында 
кездесті. Айта кету керек, вагон жөндеуші Алдаберген 
Қалиевтің бұл бірінші анықтаған ақауы емес, осыған дейін 
де біраз ақаулықтарды анықтап, қауіпсіздікке өз үлесін 
қосып жүрген мақтаулы теміржолшымыз, – дейді Бейнеу 
станциясындағы техникалық қызмет көрсету пунктінің 
бастығы Нұралы Қылышев кейіпкеріміз туралы.   

Бейнеудегі вагондарға техникалық қызмет көрсету    
пунктінде еңбек жолын 1992 жылы бастаған жиырма 
жастағы жас жігіт сол жылы көрші түрікмен елінен 
атамекенге келген екен. Әкеден ерте айрылған үлкен 
отбасыдағы он бір баланың   жетіншісі  екен. Көпбалалы, 
қарапайым жанұяда өскендіктен қара жұмыстан қашқан 
жоқ. Қай жерде де еңбектің ауырына арқасын тосты, одан 

жаман болған жоқ. Атақоныста бақытын тапты, отбасын 
құрып, бала-шаға өсірді.

– Жастайымнан теміржолшы болуға қызығатынмын. 
Бірақ арманға қанат бітіруге «тон келте, қол қысқа». 
Қалауыма жетемін бе, жоқ па, көзім жетпейтін. Әскери 
борышымды өтеп келгесін бір кәсіптің басын ұстау 
қажет болды. Көп кешікпей анам мен бауырларымның 
рұқсатымен Маңғыстауға жол тарттым. Мұнда апа-жездем 
тұратын. Соларды сағалап келіп теміржолға жұмысқа 
тұрдым. Сол күнгі қуанышымды сөзбен айтып жеткізе ал-
маймын. Сүйінші сұрап анама Түрікменстанға, Ташауызға 
телефон соқтым. Сөйтіп, ата-бабамның атақонысы маған 
да құтты қонысқа айналды. Мұнда баяғы балалық арманға 
жетуге мүмкіндік туды. Маңғыстау вагон депосының Бей-
неудегі вагондарға техникалық қызмет көрсету қосынына 
жұмысқа тұрып, ең алымен білім жетілдірдім. Курстарға 
бардым, аға буыннан үйрендім, өз бетімше іздендім, 
әйтеуір осы кәсіпті толық меңгеріп, игерсем деген ниет 
болды. Екі жылдан соң шаңырақ көтердім. Үй болып, 
бала-шағалы болдым. Бірте-бірте жағдай жақсарып, бір 
кездері қолжетпестей көрінген армандарым  жүзеге аса 
бастады. Түрікменстанда қалған анам мен бауырларымды 
көшіріп алдым», – деп өткен өмірінен сыр шертті Алда-
берген Қалиев.

Құдай қосқан қосағы Нұржамал Шегебаева да темір-
жолшы. Көп жыл Бейнеу теміржол станциясында еңбек 
еткен. Қазір төрт баласынан тараған немерелерін бағып-
қағып, отағасының жайын жасап үйде отыр. Балаларының 
алды әке жолын жалғауға жарап қалған. Үлкен ұлдары 
Азамат жол дистанциясында жол монтері болып еңбек 
жолын бастапты. Мейрамгүл бір шаңырақтың түтінін 
түтетіп отырған келін. Фарида мен Артур әлі мектеп 
табалдырығында. «Болашақта кім болады, өздерінің 
қалауы. Теміржолды қалап жатса, нұр үстіне нұр дей-
мін», – дейді бейнеулік теміржолшы.    

Суретті түсірген автор

ЖОЛ ҚАУІПСІЗДІГІ 
СЕНІҢ ҚОЛЫҢДА, ЖОЛШЫ!
Ақтөбе жол дистанциясының  жол шебері Нұрлан Жұматаев – отыз 
жылдан аса өмірін сүйікті кәсібіне арнаған білікті маман.  Кезінде  Байкал-
Амур магистралінде әскери борышын  өтеген ол осы салаға ықыласы 
ауып, теміржолшы болғаны тағдырдың ең үлкен сыйы деп санайды.

Ардақ ЕРУБАЕВА, 
Ақтөбе

ТЕМІРЖОЛ – ОНЫҢ ТАҒДЫРЫ 
Қазіргідей нәпақа табу көзі көбейіп, 
көпшілік жұмыстың жеңілін іздеп 
кеткен заманда әлі де ауыр құрал-
сайманын асынып шойын жол 
бойында жүрген теміржолшылардан 
асқан кәсіпке адал жан жоқ шығар 
деп ойлаймын.

Шахида ЖҰМАН, 
Маңғыстау

АЛМАНЫҢ  АРМАНЫ
Алматы-1 вокзалы бастығының кезекші көмекшісі Алма Есімхан-
ды теміржолшылар  жақсы таниды. 36 жылын теміржолға, оның 
ішінде туған ұжымы Алматы-1 вокзалына арнаған жанның ұзақ 
еңбек жолының құпиясы – өз мамандығына деген адалдық.   

Елена ҚОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Елена Попова басқаратын Шымкент станция-
сының техникалық кеңсесінде 27 адам жұмыс істей-
ді. Соның ішінде Ләззат пен Өтеген де бар. 

– Оператордың міндеті – келген вагондарды күтіп 
алып, компьютерге енгізіп,  сұрыптау жасау. Мұнда 
күніне мың шақты вагон келіп-кетіп жатады. Тек 
жүк пойыздарын Шымкенттен тиеп отырады және 
вагондарды осында қайтадан жібереді. Станцияға 
Қорғасын, Сайрам, Қазығұрт, Текесу, Қызылсай, 
Манкент станцияларынан жүк вагондары келіп, 
қайтадан кетеді. Себебі, келген жүктер осында 
қабылданады, іріктеп, рәсімделеді, сосын қайтадан 
станциядан жөнелтіледі. Қысқасы, 12 сағат күндіз, 
12 сағат түнде жұмыс үздіксіз жүріп жатады. 

«Егер күндіз жұмыс істесек, бір күн демала-
мыз, түнгі ауысымға шықсақ, екі күн демаламыз. 
Шымкенттен көбіне азық-түлік өнімдері артыла-
ды. Картоп, пияз, сәбіз, ал жабық вагондарға ұн 
тиеледі. Ал сырттан тауық еті, пиломатериалдар 
және жанар-жағармай мен бензин де келіп жата-
ды. Әсіресе контейнерлер көп келеді. 

Келген жүктің бәрін компьютерге енгіземіз, 
тиісті жеріне артып, жөнелтеміз. 24 сағат дамыл-
сыз жұмыс істейміз. Техникалық жоспар бойынша 
жүк тиеу мен түсіру міндеттемесін орындау – өз 
абыройымыз», – дейді Ләззат Мырзағұлова. 

Ерлі-зайыптылардың Шымкент станциясында 
жұмыс істеп жатқандарына 15 жыл болғанымен, 
теміржолдың айналасында жүргендеріне одан 
көп болған. Атасы, қайнысы, күйеуі – бәрі темір-
жолшылар болған соң Ләззат та нәпақасын осы 
кәсіптен табуды жөн көріпті. Бүгінде 3 қыз, 1 ұл 
тәрбиелеп отырған бақытты отбасы. 

– Әрине, әйел адамға теміржолдың жұмысы оңай 
емес, мен осы жұмысқа  кішкентай баламен кір-
дім, арасында тағы екі балалы болдым. Демалысқа 
шығам, бір-екі жылдан соң қайта жұмысқа шығам. 
Балаларға ата-енем қарасты. Олар қазір өсіп қалды, 
тұңғышымыз студент болса, кішіміз былтыр мек-
тепке барды.  Әрине, үйде бала бағып отыруыма 
болар еді, бірақ бала-шағаны асырау керек, жол-
дасым екеуміз бір-бірімізге көмектесуіміз керек. 
Ата-енемізбен тұрған кезде жұмысқа жолдасым 
екеуміз бірге келіп-кететінбіз. Қазір бөлек тұрамыз, 
сондықтан кезектесуге тырысамыз.  Бүгін, мыса-
лы, қызымды мектебіне күйеуім шығарып салды. 
Қазір мен үйге барамын, қызымды мектептен 
күтіп аламын. Осылайша кезектесіп күн көріп жа-

тырмыз. Оның алдында жұмысқа бірге шығып, 
бір ауысымда жүрдік», – дейді Ләззат біздің ерлі-
зайыптының бір жерде жұмыс істеуіне байланысты 
қойған сауалымызға жауап беріп.   

Ләззат өзінің жұмысына шағым айтпайды, бірақ  
қыз-келіншектерге кел, келме деп те ақыл-кеңес 
бере алмайтынын жеткізді. Өйткені, жұмыс оңай 
емес, оған шыдау-шыдамау әркімнің ерік-жігеріне 
байланысты. Вагондарды қарау үшін 3,5 км жуық 
жер жаяу жүреді. Далада қар борап немесе жаңбыр 
жауып тұруы мүмкін, түнгі сағат 2 ме, 3 пе, бәрібір, 
міндетіңді орында. Теміржолдың талабы сол.  

Десек те, Ләззат өзін бақытты жанмын деп са-
найды. «Мен бақыттымын, жарым, балаларым 
бар. Ауызбіршілігі жарасқан отбасымыз, жақсы 
жұмысымыз бар, жалақымыз да жаман емес, 
ұжымда сыйлымыз. Жұбайыммен отасқанымызға 
26 жыл болды, ащы-тұщыны бірге көріп келе жа-
тырмыз. Теміржолға күйеуім екеуміз бірдей бауыр 
басып кеткеніміз сонша, басқа жерде жұмыс істей 
алмайтын сияқтымыз. 2019 жаңа жылды екеуміз 
де бірінші рет үйде қарсы алдық. Кейде ауысымға 
мен, кейде ол түсіп, бірдей демалған кезіміз бол-
мапты. Ешкімнен кем емеспіз, бала-шаға қамы 
үшін деніміз сау болса, бәріне қол жеткізетінімізге 
сенімдімін», – дейді отбасы бақыты дегеннің не 
екенін осы бірауыз сөзімен жеткізген кейіпкеріміз.

Жансая СЫДЫҚБАЙ, Шымкент 
Суретті түсірген автор 

ОТБАСЫ БАҚЫТЫ ДЕГЕН...
Ләззат пен Өтеген Мырзағұловтар – он бес жылдан бері теміржол 
саласының ыстығы мен суығын бірдей көріп келе жатқан ерлі-зайып-
ты теміржолшылар. Ләззат – Шымкент станциясында техникалық 
қызмет көрсететін оператор, ал жолдасы Өтеген Мырзағұлов – 
сұрыптау дөңесінде вагондармен жұмыс жасайтын маман.   
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7ТВОИ ЛЮДИ, МАГИСТРАЛЬ!

Анна трудится на станции Сокыр приемос-
датчиком груза и багажа. По ее словам, работа 
требует ответственности и внимательности при 
осмотрах вагонов на пунктах и контейнерных 
площадках. 

– Поначалу было страшно, так как необходимо 
строго действовать по должностной инструкции, 
в которой прописано немало пунктов. Но со вре-
менем приходит опыт, и все встает на свои места, 
– рассказывает Анна. – В освоении профессии мне 
помогла моя мама Елена Фаизова. В настоящее 
время она трудится приемосдатчиком и старшим 

товарным кассиром. Именно она привила мне 
любовь к этой профессии. С малых лет я видела 
маму в процессе работы и уже тогда поняла, что 
свяжу свою жизнь с железной дорогой. 

Как отметила девушка, ее бабушка – Зоя Алек-
сеевна Загорская – в свое время работала дежур-
ной по станции, а также  диспетчером. Сейчас она  
находится на заслуженном отдыхе. В окружении 
близких людей – профессионалов своего дела – 
Анна приняла твердое решение  получить высшее 
образование, а затем продолжить работу на род-
ной станции,  благо у нее есть хорошие учителя. 

Девушка также благодарна своей наставнице  
– начальнику станции Сокыр Замзамие Ахма-
дуллиной, которой удалось сплотить коллектив 

и сделать его одной дружной семьей. 
– В любой ситуации коллеги всегда придут на 

помощь, подскажут словом и делом и никогда 
не оставят в беде, – продолжает разговор Анна. 
– Здесь очень трепетно относятся к людям, ко-
торые вышли на заслуженный отдых. Их всегда 
приглашают на праздничные мероприятия и не 
забывают о том, какую лепту они внесли в ста-
новление железной дороги. 

В будущем Анна Юрова мечтает поступить в 
Карагандинский политехнический университет, 
а после его окончания вернуться на станцию, 
где когда-то трудилась и продолжает работать 
женская династия железнодорожников. 

Фото автора

НАСЛЕДНИЦА ЖЕНСКОЙ ДИНАСТИИ
Участница конкурса «Я – наследник династии железнодорожников» Анна Юрова имеет за 
плечами всего восьмимесячный стаж. Однако за этот период времени девушка проявила 
трудолюбие, дисциплину и профессионализм. 

Светлана МОГАЙ, 
Караганда

«Нұр-Медиа»  ЖШС  Бас директоры   
Болат КАЛЬЯНБЕКОВ

Меншікті тілшілер:
Алматы: Елена Қолдасбаева 8-701-794-98-80 
Атырау: Қосұйым Мұқашев  8-778-946-09-66 
Шымкент: Жансая Сыдықбай  8-707-390-17-18 
Шығыс Қазақстан:  Ольга Ушакова 8-777-203-51-87
Жамбыл: Жасұлан Сейілханов  8-775-573-23-53   
Маңғыстау: Шахида Джуманова 8-701-195-70-35
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Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

Руководство и коллектив АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» выражают глубокие и искренние собо-
лезнования директору департамента технической 
политики Дуйсембаеву Ерболу Сагидуллаевичу в 
связи с невосполнимой утратой – смертью отца 

Дуйсембаева Сагидуллы Сагадиевича.
Светлая память о Почетном железнодорожнике, 

высоком профессионале своего дела, опытном на-
ставнике, лучшие годы своей жизни посвятившем 
служению стальной магистрали, навсегда останется 
в наших сердцах!

Вячеслав Гузей родился и вырос в городе Пав-
лодар. Здесь окончил железнодорожное профте-
хучилище, где получил специальность помощ-
ника машиниста тепловоза. Еще с юношества 
он знал, что непременно свяжет свою судьбу 
со стальной магистралью. Его отец Дмитрий 
Трофимович и двоюродные братья всю жизнь 
трудились в этой отрасли. Словом, целая дина-
стия железнодорожников. В 1999 году, пройдя 
производственную практику, Вячеслав пришел в 
Павлодарское отделение ГП. Спустя полгода по-
лучил тяжелую травму – потерял обе ноги выше 
колена. Ему пришлось уйти с любимой работы. 
Стоит отдать должное Вячеславу, который, не-
смотря на испытания судьбы, не опустил руки, 
а наоборот, выплыл из беды, как говорится, с 
рыбкой в зубах. Сегодня он снова работает на лю-
бимом предприятии – Павлодарском отделении 
ГП юристом, занимается спортом, ездит по стра-

нам и завоевывает новые медали для Родины. 
Словом, ведет активный образ жизни, подавая 
яркий пример стойкости и жизнелюбия другим. 

– После случившегося я долгое время про-
ходил реабилитацию, протезировался в Мо-
скве, учился заново ходить. Не сломаться в тот 
период мне помогло мое окружение – семья, 
друзья и коллеги, которые окружили меня за-
ботой, вниманием, давали заряд. И, конечно, 
характер, выносливый, сам по себе активный, 
мыслей не было просто сдаться, – с улыбкой 
рассказывает Вячеслав Гузей. – Никогда нельзя 
сдаваться, чтобы ни случилось. Надо выходить 
в люди, заниматься любимым делом, тогда все 
наладится. Жизнь продолжается!

Сегодня он кандидат в мастера спорта по 
стрельбе из лука. Почетное звание получил на 
прошлой неделе в Алматы, где проходил чемпи-
онат Казахстана. Сейчас наш герой продолжает 
усиленно тренироваться, так как мечтает пред-
ставить Казахстан на Паралимпийских играх. 

Самое главное, в будущем Вячеслав Гузей хочет 
вместе со своей девушкой создать семью. 

– В спорт пришел из-за людей, которые при-
ходили и говорили, почему бы мне не заняться 
им. Раньше я занимался конькобежным спор-
том, в юношеские годы серьезно увлекался хок-
кеем. Паралимпийский спорт в последнее вре-
мя начал развиваться, на него стали обращать 
внимание. Сначала стрелял из пневматического 
пистолета, а потом перешел на стрельбу из лука. 
В 2014 году мы были в Англии, где проходили 
соревнования на Кубок мира по стрельбе из 
пистолета. Команда Павлодарской области в об-
щем зачете заняла четвертое место. Участвовал 
в республиканских и областных состязаниях, 
– рассказывает наш собеседник.

Развитие паралимпийского спорта в Казах-
стане только набирает обороты, поэтому, по 
словам нашего героя, необходима дополни-
тельная поддержка.

Фото автора 

 ТОЛЬКО ВПЕРЕД!
Юрист Павлодарского отделения ГП Вячеслав Гузей – спор-
тсмен-паралимпиец по стрельбе из лука. На минувшей не-
деле на чемпионате Казахстана, проходившем в Алматы, он 
получил разряд кандидата в мастера спорта. Сегодня наш 
герой ставит большую цель – принять участие в следующих 
Паралимпийских играх. 

Айдана ЕРТАЙ

Он родился на станции Атбасар Ак-
молинской области в 1934 году в семье 
железнодорожников. Отец работал на 
участке Акмолинск – Магнитогорск ос-
мотрщиком-ремонтником вагонов, за-
тем машинистом, дед по материнской 
линии – путевым обходчиком, мать – 
дежурной на водокачке, заправляла па-
ровозы водой. Так что Михаил вместе с 
сестрой и братом не задумываясь пош-
ли по стопам родителей, ведь вся жизнь 
семьи, да и поселка в целом крутилась 
вокруг железной дороги.

После окончания семилетки Михаил 
поступил в Акмолинский техникум, в 
котором также отлично учился, полу-
чал Сталинскую стипендию. Трудо-
вую деятельность начал в 1954 году 
на родной станции. Был дежурным по 
разъезду, потом начальником разъезда, 
дежурным и маневровым диспетчером 
по станции Атбасар. 

В послевоенные годы на призыв 
партии поднять уровень железно-
дорожной отрасли железнодорож-
ники откликнулись горячо. Вскоре 
молодой специалист Михаил Надто-
чий был удостоен почетного знака 
«Ударник сталинского призыва» за 
скоростное формирование поездов и 
доставку грузов потребителям. 

Свой вклад Михаил Тихонович внес 
и в освоение целинных и залежных зе-
мель в бытность его уже начальником 
станции Жаксы. Тогда станция имела 
всего три пути, а объем различных гру-
зов рос с каждым годом.

– Не хватало специалистов, тех-
ники, оборудования, – вспоминает 
ветеран. – Зачастую приходилось 
самому оставаться на производстве 
в ночь и в праздники, работая и за де-
журного по станции, и за составителя 
поездов… В сжатые сроки построили 
еще один путь, специально для раз-
грузки вагонов.

За достижения в труде Михаил Над-
точий был награжден медалью «За ос-
воение целинных земель». С тех пор 
прошло уже много времени, целина 
стала забываться, но для него эта на-
града по-прежнему дорога.

За свою большую трудовую биогра-
фию Михаил Надточий прошел по всей 
Казахской железной дороге. Работал 
инженером на станции Есиль, заме-
стителем начальника станции Тобол, 
начальником станций Жаксы, Ко-
выльная. Станцию Кушмурун Михаил 
Надточий возглавлял больше 12 лет, на 
ней работал коллектив численностью 
360 человек. Это было время больших 
технических нововведений, требовав-
ших от ДС немалых сил. Была введена 

централизация стрелочных переводов, 
осуществлен переход на тепловозную, 
а затем электровозную тягу. В те годы 
Михаилу Надточему была вручена ме-
даль «За трудовую доблесть».

Но главным в его жизни стал все-та-
ки Уральск, в котором он проживает 
и трудится на благо отрасли вот уже 
45 лет. Надо сказать, что попросил 
назначения во вновь организованное 
Уральское отделение дороги Надточий 
сам. У них с супругой подрастало чет-
веро детей, нужны были нормальные 
условия для учебы после школы, а в 
Уральске были возможности дать им 
хорошее образование. 

Не стоит думать, что работы у Ми-
хаила Тихоновича стало меньше. На-
оборот! Его назначили заместителем 
начальника отдела движения по техра-
боте. По 20 дней в месяц он проводил 
в разъездах по вверенному участку. А 
с 1977 года и до выхода на пенсию в 
1995 году трудился главным ревизором 
по безопасности движения поездов. С 
его приходом на этот большой и ответ-
ственный участок резко сократилось 
количество производственных браков. 
Достичь этого удалось благодаря хоро-
шо продуманной профилактической 
работе, специальным нормативам, 
разработанным с его участием.

– Мы первыми в СССР, – подчерк-
нул он, – внедрили ежемесячные 
объезды на дрезине всех станций, 
разъездов и предприятий отрасли. 
Главное, на что обращалось внима-
ние – это безопасность на стальной 
магистрали. Раньше мы это делали 
всегда только весной и осенью. По-
путно оперативно решались вопросы 
обеспечения семей железнодорож-
ников продуктами питания, водой.

За время работы Михаила Тихоно-
вича главным ревизором количество 
браков удалось сократить в отделении в 
10 раз! За эти успехи он удостоен знака 
«Почетный железнодорожник». 

После ухода на заслуженный отдых 
ветеран еще 6 лет работал начальником 
и инженером технического отдела, ин-
женером станции Уральск, мастером 
производственного обучения. За этот 
период он организовал доработку ос-
новных инструкций на предприятиях 
и станциях, разработал технологиче-
ский процесс работы объединенного 
узла Уральск – Жилаево, передал опыт 
работы молодым кадрам.

Кроме того, Михаил Надточий много 
лет возглавлял ветеранскую организа-
цию отделения дороги, по инициативе 
тогдашнего НОД-12 Омиртая Сахтано-
ва взялся за создание музея железно-
дорожного транспорта при отделении 
дороги, ставшего настоящей жемчужи-
ной не только среди отраслевых музеев, 
но и малых музеев Приуралья. 

В настоящее время в музее хранятся 
сотни экспонатов, фотографий, доку-
ментов, есть действующие модели па-
ровозов и тепловозов, здесь регулярно 
проводятся экскурсии. С начала этого 
года музей железнодорожников посе-
тили около 1300 человек, в том числе 
школьники, студенты средних и выс-
ших учебных заведений, военнослу-
жащие срочной службы. Лекции ведет 
сам Михаил Тихонович. И все это на 
общественных началах! 

Ануар БАЙЖАНОВ, Уральск
Фото автора 

ТРОЙНОЙ ЮБИЛЕЙ 

Большой юбилей отметил хранитель истории 
Уральского отделения дороги, Почетный желез-
нодорожник, ветеран отрасли Михаил Надто-
чий. Ему исполнилось 85 лет, 45 из них он отдал 
служению железной дороге в Уральске, в том 
числе четверть века руководит ведомственным 
музеем на общественных началах.

Цветы, подарки, пожелания – гости не скупи-
лись на добрые слова в адрес бодрого и улыбчи-
вого виновника торжества.

– Вам всегда были присущи профессионализм, 
исключительная порядочность и объективность. 
Благодаря организаторским способностям, ини-
циативности, требовательности не только к себе, 
но и к коллегам вы обеспечивали бесперебой-
ную и безопасную работу стальной магистрали, 
внося свою лепту в ее развитие, – обратился к 
Константину Яковлевичу заместитель генераль-
ного директора по корпоративным вопросам 
АО «КТЖ – Грузовые перевозки» Адильжан Ис-
мухамбетов. – Ваши трудовые заслуги отмече-
ны званиями «Лучший по профессии», ветеран 
труда, Почетный железнодорожник, орденами 
Трудовой Славы второй и третьей степени, пя-
тью медалями за освоение целинных и залежных 
земель, «За доблестный труд» и другими. 

От имени всего многотысячного коллектива 
поздравил юбиляра заместитель председателя 
профсоюзного комитета центрального аппа-
рата АО «КТЖ – Грузовые перевозки» Нурлан 
Смаилов.

– Ваши знания и ответственность всегда 
останутся примером для молодого поколения 
железнодорожников. Коллектив помнит и гор-
дится вами. Мы надеемся, что и впредь вы бу-
дете делиться своим бесценным опытом с нами. 
Долгих лет жизни и неиссякаемого жизнелюбия! 
– пожелал он.

Свою признательность за добросовестный 
труд и значительный вклад в становление желез-
ной дороги Казахстана выразили также директор 
столичного эксплуатационного вагонного депо 
Аслан Саурбаев, главный менеджер департа-
мента вагонного хозяйства Арман Кажигалиев, 

молодые коллеги и бывшие ученики.
Константина Яковлевича отличают оптимизм 

и добрый взгляд на мир. Он с теплотой отзывает-
ся о своей деятельности на железной дороге, хотя 
на его долю выпали не самые легкие времена.

– В движении поездов нет мелочей, поэтому 
я всегда трудился на совесть. Сейчас многое ав-
томатизировано, а в наше время работы выпол-
нялись вручную, все в мазуте, не имея бытовых 
условий, мы несли свою службу ответственно, 
зная, что от каждого из нас зависит безопасность 
перевозочного процесса, – подчеркнул юбиляр.

Константин Кирович родился в многодетной 
крестьянской семье в молдавской деревне Ав-
дарма. Он был старшим из пяти детей и с дет-
ства нес ответственность за младших. Родители 
прививали своим детям любовь к труду, учили 
доброте, честности, уважительному отноше-
нию к людям, взаимовыручке. Перед началом 
Великой Отечественной войны семья переехала 
в Казахстан (Акмолинскую область, село Зеле-
ный гай). Отец трудился в колхозе, а 14-летний  
Константин помогал ему по хозяйству. В суровые 
военные годы приходилось работать наравне со 
взрослыми: косил сено, сеял зерновые культуры, 
пас коров, работал на полях. 

– В колхоз на выходные приезжали сельчане 
из города, молодые люди были в железнодо-
рожной форме. Мы с друзьями завидовали им 
и мечтали стать железнодорожниками. В 1946 
году вчетвером мы решили ехать в Акмолинск. 
На товарном поезде добрались до города. С во-
кзала сразу пришли к директору Фабричного 
заводского училища, где готовили специали-
стов для железной дороги. Он на нас серьезно 
посмотрел, расспросил, потом нас зачислили на 
курс мастеров контактной сети. Было сложно, 

окончил курс только я один, ребята вернулись 
домой, – вспоминает ветеран.

Он схватывал все на лету, интересовался новы-
ми знаниями. Константин Яковлевич всегда был 
трудолюбивым и ответственным специалистом.

Работал слесарем, поездным вагонным ма-
стером, приемщиком поездов Акмолинского 
вагонного участка. В 1956 году назначен стар-
шим осмотрщиком вагонов – в этой должности 
он отработал 33 года. В 1979-м получил звание 
Почетный железнодорожник. А в 1989-м вышел 
на заслуженный отдых. Не оставался в стороне 
от общественной жизни: был председателем 
цехового комитета профсоюза, народным дру-
жинником, который следил за сохранением 
порядка в городе. 

Благодаря железной дороге познакомился со 
своей будущей супругой Валентиной Никола-
евной. В 1954 году они поженились. В счаст-
ливом браке прожили более 60 лет,  воспитали 
двух сыновей.  Сегодня на стальной магистрали 
трудится внук ветерана, а общий стаж семьи 
Кирович насчитывает свыше 100 лет.

Позади огромный жизненный путь, долго-
летний труд, война,  но сегодня Константину 
Яковлевичу есть чем гордиться – свой юбилей 
он встречает в окружении любящих родных, 
внуков и правнуков. 

– Важно достойно прожить собственную 
жизнь. Любить жизнь, своих близких, Родину 
и своим каждодневным трудом стремиться сде-
лать ее лучше, краше, сильнее. Это и есть секрет 
счастья и долголетия, – поделился юбиляр.

Именинник поблагодарил гостей за оказанное 
ему внимание и добрые слова и, в свою очередь, 
пожелал всем долгой счастливой жизни.

Фото Александра ЖАБЧУКА

ГОРДОСТЬ ВАГОННОГО ДЕПО
22 августа Почетный желез-
нодорожник, ветеран труда, 
труженик тыла Константин      
Кирович отметил 90-летний 
юбилей. С этой знаменатель-
ной датой юбиляра, посвятив-
шего работе в вагонном депо 
столицы более 40 лет, поздра-
вили представители руковод-
ства АО «КТЖ – Грузовые пе-
ревозки», вагонного хозяйства 
и профсоюза.

Любовь РОВБА
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8 ӘЛЕУМЕТ

ТӨЛЕГЕНОВ МАНАРБЕК ЕРМЕКҰЛЫ – «KTZ Express» АҚ бас 
директорының логистика жөніндегі орынбасары (24 тамыз)

НАУРЫЗБЕКОВ РҮСТЕМ БАЗАРБЕКҰЛЫ – «Қамқор» жөндеу 
корпорациясы» ЖШС бас есепшісі  (26 тамыз)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

КЕЗДЕСУ

В ДЕПАРТАМЕНТЕ БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ ПЕРЕВОЗОЧНОГО ПРОЦЕССА РАБОТАЕТ ТЕЛЕФОН ДОВЕРИЯ 60-63-08

РЕЙД

СПОРТ

АКЦИЯ

«Самұрық-Қазына» АҚ 
компаниялары тобы-
ның Батыс өңіріндегі 
қызметкерлері арасында 
өткен VI мерейтойлық 
спартакиадаға қатысқан 
Маңғыстау теміржолшы-
лары жүлделі орындарды 
еншіледі.

 Екі күнге созылған жа-
рыс спорттың сегіз түрі 
–  волейбол, кибер спорт, 
стритбол, үстел теннисі, 
тоғызқұмалақ, армре-
слинг, шахмат бо-йынша 
өтті.  Сайыста Маңғыстау 
жүк тасымалы, Маңғыстау 
магистральдық желі бөлім-
шелерінің командалары бақ сынасып,  командалық ойында жүк тасымалы 
бөлімшесінің волейболшылары 18 топтың арасынан  IV орынды иемденді.  
Cондақ-ақ, магистральдық желі бөлімшесінен Жемісгүл Шүйінішбаева – 
тоғызқұмалақтан, қол күресінен – әскерилендірілген теміржол күзетінен 
Саят Ерғали, үстел теннисінен «Қазтеміртранс» АҚ Маңғыстау филиалы 
қызметкері  Салтанат Иманалиева жиырмадан астам қарсыластары ара-
сынан суырылып шығып, үшеуі де III орынды иемденді.   

– Спартакиада байқауына бізден жеті команда, сегіз адам қатысты. Барлығы 
да жақсы дайындықтары мен белсенділіктерін танытты. Волейболдан жеңіс 
сыйлаған команда құрамында Боржақты бекетінің кезекшісі Еркін Айдарбаев, 
Маңғыстау вагон пайдалану депосының аға вагон қараушысы Болат Шарқатбаев, 
Болашақ, Өзен станциясы бастықтарының орынбасарлары Нұрасыл Анарбаев, 
Самал Зулпхаров, Бейнеу станциясында жүк қабылдаушы Жанболат Сали-
ев, Маңғыстау станциясында құжат өңдеу кеңсесінің операторлары Нұрзада 
Темірқұл мен Гаухар Тілепова және парк кезекшісі Берекет Жұмағалиев болды. 
Жеңімпаздар енді «Нұр-Сұлтан» қаласында өтетін жарысқа баратын болады, – 
дейді Маңғыстау ЖТ  спорт шараларын ұйымдастырушысы Нұрайна Қыдырова.

Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор

Қызылорда да өткен футбол-
дан жартылай финалда лиганың 
үлкен додасына берілетін 
жалғыз жолдама сарапқа салы-
нып, оған асығы алшысынан 
түскен қызылордалық «ТЧЭ-34» 
құрамасы ие болды.

 «Қазкөліккәсіп-2019» теміржол 
футбол лигасы кубогының оңтүстік-
аймақтық іріктеу додасының бета-
шарын қызылордалық және шым-
кенттік теміржолшылар ашты. 
Ойын басталғаннан өз алаңында 
атой салған жергілікті маши-
нистер құрамының басымдығы 
байқалды, құраманың шабуылшы-

сы, машинист көмекшісі Еркебұлан 
Дүйсекеев пен қорғаушы Әділбек 
Жұмахметов ұйымдастырған так-
тика нәтижелі аяқталып, Еркебұлан 
қарсыластар қақпасына алғашқы 
допты салды, есеп 1:0. Осылайша 
қарсыластар қақпасын торуылдаған 
«ТЧЭ-34» құрамасының ойыншы-
лары қатарынан үш гол салып, сәл 
бәсеңдеген сәтінде шымкенттік 
ойыншылар қарымта шабуылды 
ұйымдастырып, қақпаның осал 
тұсын таба білді, есеп 3:1. Алма-
кезек қарымта қайтарған қос ко-
манда да жан алып-жан берісті,  
ойын соңында  есепті 5:2 жет-

кізіп, үш доп айырмашылығымен 
қызылордалықтар жеңісімен 
аяқтады.

 20 минуттық үзілістен соң жасыл 
алаңға жамбылдықтар мен шым-
кенттіктер шықты. Бұл ойында шым-
кенттік ойыншылар бәсі жоғары 
екені байқалды, тартысты ойын 
6:2 есебімен шымкенттіктердің 
пайдасына шешілді. Келесі ке-
зекте жамбылдық ойыншылар 
қызылордалық әріптестерімен 
кездесті. Ойын басталған бойда 
жергілікті құраманың қақпашысы 
Асланнан айласын асырған 
қарсыластар есеп ашты. Ойын тіз-

В Павлодарском отделении ГП стартовала ежегодная благот-
ворительная акция «Дорога в школу», которая продлится до               
30 сентября. На закупку необходимых школьных принадлеж-
ностей выделено полтора миллиона тенге. 

Республиканская акция продолжается во всех регионах и орга-
низациях страны. В стороне не остаются и сотрудники стальной 
магистрали. В этом году в первый класс пойдут 209 детей железно-
дорожников Павлодарского Прииртышья. Каждому из них проф-
союзный комитет Павлодарского отделения ГП намерен подарить 
канцелярский набор на общую сумму пять тысяч тенге. В прошлом 
году насчитывалось 207 первоклассников. Ребятам из малообеспе-
ченных и многодетных семей окажет помощь непосредственно 
работодатель – АО «НК «ҚТЖ». 

Как сообщили в профсоюзном комитете Павлодарского отделе-
ния ГП, в течение года предприятие оказывает посильную помощь 
сотрудникам, которые находятся в трудной жизненной ситуации, 
и матерям, в одиночку воспитывающим детей. Кроме того, мате-
риальную поддержку получают железнодорожники, борющиеся с 
онкологическим заболеванием.

Молодежь Павлодарского отделения ГП готовится в ближайшее 
время посетить детские дома города. 

Айдана ЕРТАЙ

ШКОЛЬНАЯ ПОРА

«Мектепке жол» жалпы республикалық қайырымдылық акция-
сы Атырау жүк тасымалы бөлімшесінде де өткiзiліп, жыл сайын 
дәстүрлi түрде ұйымдастырылатын шара биыл да өз жалғасын 
тапты. 

Акцияның мақсаты – аз қамтылған және көпбалалы отбасылары, 
жетім және ата-анасының қамқорлығынсыз қалған балаларға жаңа 
оқу жылына дайындық кезеңінде көмек көрсету және әлеуметтік 
себептер бойынша балалардың мектепке бармай қалуын болдырмау. 
Оқу жылы қарсаңында өлке теміржол кәсіподағы аз қамтылған және 
көпбалалы теміржолшылардың, оның ішінде вагон құрастырушылар, 
жүк қабылдап-жөнелтушілер, операторлар мен тауар кассирлері, 
жолшылар, пойыз диспетчерлері, т.б. жұмысшы-қызметкерлердің 
балаларына кәсіподақ бюджетінен сыйлық жасады. Яғни, барлығы 86 
балаға мектепке баратын сөмке барлық оқу құрал-жабдықтарымен 
табыс етілді. Балалар ата-анасының жұмыс орнынан беріп жатқан 
сыйлыққа дән риза, ата-аналарымен бірге келіп, сөмкелерін арқалап 
кетті.    

Жалпы, жұмыс беруші мен жұмысшы арасындағы келісім-шартқа 
сай, мектеп жасындағы үш баласы бар отбасына және жалғызбасты 
ана не әке, асыраушысынан айырылған, т.б. жеңілдік иелеріне 2 АЕК 
көлемінде ақшалай көмек беріледі. Кадр бөлімінің маманы Айнагүл 
Селбаеваның айтуынша, биыл Атырау жүк тасымалы бөлімшесі 
бойынша ондай көмекті  оқу жасындағы 824 бала алатын болады. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау

БАЛАЛАРҒА 
ҚУАНЫШ СЫЙЛАДЫ  

Нұр-Сұлтан станциясындағы 
ПЧ-17 мекемесінің еңбек қорғау 
инженері Жанна Мажитова 
тамыздың 16-сы күні Қырқыншы 
станциясына барар жолдағы 
телімде өткен кезекті рейд 
жөнінде хабарлады. Нысан  –  
497 км. Биыл мамыр айында осы 
маңдағы пайдаланылмайтын кон-
такт көпірден 2 жасөспірім құлап, 
қаза тапқан еді. Содан бері бұл 
жер ерекше бақылауға алынған. 

Жол дистанциясының еңбек 
қорғау және техникалық 
қауіпсіздік бойынша жетекші 
инженері Азамат Батышевтің 
айтуынша, станция маңындағы 
тағы бір осал тұстардың бірі – 489 
км-дегі 6 пикет айналасы. «Лесо-
завод» шағын ауданы тұсындағы 
бұл жерден адамдар темір жолды 
белгіленбеген жерден жиі кесіп 
өтеді. Сәл әріректе орналасқан  
көпір мен өткелді  адамдар алыс-
сынады.    

– Рейд барысында қауіпсіздік 
жайын қанша айтып түсіндіруге 
тырыссақ та  олар бас изеп кетеді 
де, бірақ тағы да сол әрекеттерін 
қайталай береді. Кейбірі тура сол 
жерден көпір салыңдар дейді. 
Бұл тұста бұрын қоршау болған. 
Сол біраз көмектескен. Қазір жоқ 
ол қоршау, енді осы мәселемен 
Сарыарқа аудандық әкімдігіне 
бірнеше рет қоршау салу тура-
лы хат жазып шықтық. Бірақ 
еш нәтиже жоқ. Сонымен қатар 
осы маңдағы автокөлік жолымен 
түйісетін өткелден де автокөлік 
иелері көбіне белгіге қарамай 
ереже бұзып жатады. Ол мәселені 
де әкімдікке жеткізіп, өткел 
тұсына «Сергек» камерасын қою 
туралы ұсыныс айттық, – дейді 
А.Батышев. 

Рейд барысында 38 адамға жа-
дынама таратылған. 

 Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ
Суретті түсірген автор 

ӨТКЕЛДЕН ӨТКЕНДЕ...

В  узловом турнире на  Кубок же-
лезнодорожной футбольной лиги 
Казпрофтранс-2019, проходившем на 
стадионе «Локомотив» станции Кара-
ганда-Сортировочная, участники по-
казали отличную технику владения 
мячом. Однако, по мнению жюри, ли-
дером соревнований признан ведущий 
инженер техотдела филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Карагандинское отделение 
ГП» Игорь Жданов. 

Как отметил инструктор по спорту Та-
гат  Айманбетов,  Игорь Жданов счита-
ется лучшим игроком и нападающим в 
Карагандинском регионе.   

– Он  участник всех турниров, проводи-
мых на местном и республиканском уровнях. У него  большой потенци-
ал.  В Игоре сочетаются такие качества характера как  ответственность, 
настойчивость и дисциплинированность, – рассказал Тагат Айманбетов. 

По словам самого Игоря Жданова, футболом он начал заниматься с 12 
лет. Всем азам и техническим приемам его научили  наставники-профес-
сионалы Юрий Филипов и Андрей Попов.

– Техника – очень важный аспект футбола. Поэтому задача каждого 
игрока в том, чтобы постоянно повышать свой потенциал и мастерство, 
– подчеркнул Игорь Жданов. 

Сам Игорь преуспел в спорте благодаря регулярному посещению трени-
ровок, на которых оттачивал свой профессионализм. По мнению игроков, 
он считается виртуозом мяча. Как никто другой, стремится владеть мя-
чом как можно дольше, чтобы довести до ворот соперника и тем самым 
заработать для своей команды очки. Благодаря разнообразным ударам 
решает основные тактические задачи. Одним словом он – самородок и 
уникальный игрок,  который является примером для новичков. 

На протяжении многих лет Игорь Жданов ведет здоровый образ жизни,  
призывает молодежь избавляться от вредных привычек и заниматься 
спортом, который не только укрепляет здоровье, но и делает человека 
собранным, дисциплинированным и целеустремленным.

                                                                          Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора 

В дружеских спортивных встречах по пляж-
ному волейболу и мини-футболу работники 
Уральского отделения ГП и филиала Актобин-
ской магистральной сети по Уральскому реги-
ону проявили и мастерство, и волю к победе.

Тренировки проходили без отрыва от произ-
водства, в условиях погодных сюрпризов от не-
выносимой жары до ураганного ветра, ливней и 
похолодания. Однако, как отметил спортивный 
инструктор Уральского отделения ГП Александр 
Любимкин, все спортсмены выступили хорошо, 
проявили бойцовские и командные качества. 

В соревнованиях по мини-футболу участие 
приняли команды Уральского отделения ГП 
(НОД), Уральской дистанции электроснабже-
ния (ЭЧ), Уральской дистанции сигнализации 
и связи (ШЧ), Уральской дистанции пути (ПЧ) 
и АО «Транстелеком». 

Все игры проходили интересно, с накалом. 
Безусловным победителем турнира стала ко-

манда НОД, с большим отрывом опередившая 
соперников. Она лидировала с самого начала, 
набрав в итоге 12 очков. Второе место уверенно 
заняла команда ШЧ, на третьем – команда ЭЧ.  

Не менее зрелищными были и соревнования 
по пляжному волейболу. В этом первенстве со-
шлись команды Уральского отделения ГП (НОД), 
Уральского филиала военизированной железно-

ГЛАВНОЕ – УЧАСТИЕ

ОЛЖАЛЫ ОРАЛҒАНДАР

Шу электрмен жабдықтау дистанциясы, Шу ло-
комотив пайдалану депосы, сондай-ақ, локомотив 
жөндеу зауыты сынды ірі кәсіпорындарды аралаған 
әкімге Жамбыл ЖТ бөлімшесі басшысының Шу 
торабы бойынша орынбасары Д.Сыдықов  темір-
жолшылар  өтініші мен ұсыныстарын, жергілікті 
билік тарапынан қолдауды қажет ететін өзекті 
проблемаларды да жеткізді.  

Олардың қатарында, мысалы, Шу электр-
мен жабдықтау дистанциясы арқылы электр 
қуатымен қамтып отырған екі электр желісін 
аудандық электр қуатын тарату жүйесі мекемесі-
не беру, Шу белгі беру және байланыс дистанци-

ТЕМІРЖОЛШЫЛАР  ҰСЫНЫС АЙТТЫ
Ірі теміржол торабы Шу 
өңіріне әкім болып тағайын-
далғанына көп уақыт бола 
қоймаған аудан басшысы 
Жарылқасын Айтақов жуыр-
да бұл Шу станциясындағы 
темір жол мекемелерін ара-
лады.    

ясы маңындағы тұрғындар тарапынан орын алған 
қоқыс алаңын ретке келтіру, «Теміржолшылар» 
саябағын ретке келтіру, вокзал маңында тазалық 
сақтамағандарға айыппұл салуды қарастыру 
сынды мәнді мәселелерді атап айтуға болады. 
Шу локомотив пайдалану депосының басшы-
сы Қ.Көкірекбаев кәсіпорынға жақын маңдағы 
тұйық көшеде кешқұрым бұзақылар көбейіп, 
тұрғындарға зиянын тигізетіндіктен, осы тұсты 
жарықтандыру және ені шамамен екі метр, 
ұзындығы 40-50 метрдей болатын асфальт төсеу 
қажеттілігін жеткізді.

Теміржолшылардың  осындай талап-тілектері-
не құлақ асқан аудан басшысы өз құзыретіндегі 
мәселелерді шешуге уәде берді. «Теміржолшы-
лар» саябағындағы қураған тал-дарақтарды суару 
үшін бұрынғы су ұңғымаларын қалпына келтіріп, 
тым болмаса мотор арқылы болса да саябаққа 
су жеткізуді, тазалық бойынша шара қолдануды 
жергілікті әкімдікке міндеттесе, бұзақылар ме-
кеніне айналған тұйық көшені жарықтандыруды 
өз бақылауына алатынын жеткізді. 

  Динара БАТЫРХАИРОВА, Шу 
Суретті түсірген автор

ЖАРАЙСЫҢДАР,  ЛОКОМОТИВШІЛЕР! гінін қарсыластарына бір сәтке 
беріп алған  қызылордалықтар 
қайта-қайта шабуылдап, жамбыл-
дықтардың қақпасына бірнеше гол 
тоғытты. Әрине жамбылдықтар 
да шабуыл жасағанмен, доп 
қақпадан қиыс кетіп жатты. 
Есесіне қызылордалық «ТЧЭ-34» 
құрамасының гол айырмашылығы 
еселене түсті, шабуылшы Ерке-
бұлан қарсыластар қақпасына үш 
бірдей гол салып жанкүйерлерін 
шеберлігімен тәнті етті.  

– Бұған дейін де бұл құрама-
лармен кездесу өткізген едік, 
бірақ тап осындай тартысты ойын 
болған жоқ еді, – деді ойынға риза 
болған үздік команданың үздік ша-
буылшысы Еркебұлан Дүйсекеев.

Өзара кездесу өткізген құрама-
лардың жалпы есебін шығарған 
төрешілер жеңіс пен жолдама-
ны қызылордалық «ТЧЭ-34» 
құрамасына берді. Үш команда 
да «Қазкөліккәсіп» қоғамдық 
бірлестігінің кубогы мен дипло-
мына ие болды. 

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Суреттерді түсірген автор

ВИРТУОЗ МЯЧА

Теміржол бойына 
бөгде адамның 
не малдың 
шықпауын, жол-
ды белгілен-
беген жерден 
кесіп өтпеуін 
қадағалау – 
еңбек қорғау 
инженерлерінің 
басты назарын-
да. Олар желілік тәртіп сақшылары және 
әскерилендірілген күзет қызметімен бір-
лесе ай сайын станцияның адамдар көп 
жүретін телімдерінде рейдке шығады. 

дорожной охраны (ВЖДО), досмо-
тровой службы, Уральского эксплу-
атационного вагонного депо (ВЧД), 
Уральской дистанции сигнализации 
и связи (ШЧ), АО «Транстелеком» и 
станции Семиглавый Мар. 

Соревнования велись в двух груп-
пах, за призовые места боролись 
команды, занявшие 1 и 2 места в 
своих группах. В борьбе за 3 место 
команда ВЧД одержала убедитель-
ную победу над командой ШЧ со 
счетом 2:0. В финале встретились 
команды ВЖДО и Семиглавого 
Мара. Победителем первенства 
вышла команда военизированной 

железнодорожной охраны. 
Призеры награждены грамотами и ценны-

ми призами. Но и те, кто не добился победы, 
остались довольны, следуя олимпийскому 
принципу: главное не победа, а участие.

Анна МАРЬИНА, Уральск
Фото автора
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